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Амбиция. Проектите му са смели и отключват перспективи

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Димитър Николов пред-
стави официално успешните 
проекти за развитието на 
Бургас през следващите 4 
години. Той представи про-
грамата си в Регионална 
библиотека „Пейо Яворов“. 
На представянето присъст-
ваха и водачът на листата на 
ГЕРБ Севдалина Турманова, 
кандидатите за общински 
съветници и за кметове на 
съставни селища.

„За един град са важни 
смелите мечти. Тези, които 
отключват бъдещите перс-
пективи. Гледам смело и с 
отговорност към следващите 
важни крачки за Бургас. Про-
грамата, която представям, 
е изключително амбициозна 
и съответства на град с мно-
го по-големи мащаби. Но през 
годините съм се уверил, че не 
можеш да постигнеш мечти, 
ако имаш малки цели. А моята 
цел е голяма – успехът на 
Бургас! Проектите за следва-
щите четири години са смели 
и със самочувствие за Бургас! 
Това са успешните проекти 
за Бургас, с който вече се съ-
образяват!“, каза Димитър 
Николов.

„Ще продължа да бъда чо-
векът, който ще държи и ще 
се бори Бургас да не бъде 
пренебрегван! Бургас през 

следващите години ще бъде в 
тежка конкуренция с оста-
налите големи градове в 
страната и в чужбина – за 
европейско финансиране. Аз 
имам самочувствието, че 
управлявам един успешен екип, 
който вече е лидер в страна-
та по подготовка и изпълне-
ние на европейски проекти. 
Европа ще дава средства на 
тези градове, които са лиде-
ри, които успяват да убедят 
другите градове около тях, 
че техните идеи и проекти 
са по-силни и да ги накарат да 
ги подкрепят. Тези лидери – 
кметове, които успеят да го 
направят – те ще са водещи 
в страната и ще могат да 
привлекат финансиране за 

мащабни проекти. А Бургас е 
град, който наистина заслу-
жава да управлява такива.

Демографията ще е водеща 
в моята политика в следва-
щите 4 години. Всеки местен 
европейски и държавен лев, 
инвестиран в Бургас, ще бъде 
насочен към демографията, 
към създаване на по-добри 
условия, които ще привлекат 
хора да дойдат да живеят в 
нашия град, да създадат се-
мейство, да обучават децата 
си, да се забавляват, да участ-
ват в културни и спортни 
събития. Ще продължим да 
инвестираме изключително 
много в младите хора, защото 
от дома по-добро място 
няма! Но няма да забравим и 
възрастните, благодарение 

на които имаме този прекра-
сен Бургас днес! Затова осно-
вен акцент в следващия 
мандат ще бъдат също здра-
веопазването и сигурната, 
комфортна жизнена среда! В 
града, в кварталите, в със-
тавните селища. Навсякъде.“, 
добави Димитър Николов.

„Искам всеки почтен човек 
да чувства моята подкрепа! 
И моята задача е да осигуря 
възможност за всеки, който 
изкарва прехраната си с честен 
труд. Но няма да толерирам 
агресията и вандализма! За-
щото искам да живеем в град, 
в който се спазват правилата!

Най-важна е безопасност-
та и сигурността на хората. 
Предвидил съм серия от 
мерки, за да направим града 

ни по-сигурно място за жи-
веене, защото не искам пове-
че новини за загинали хора по 
улиците.

Щастлив ще съм да изграж-
даме още и още детски гра-
дини и училища, нови възмож-
ности за бургаските деца. 
Защо? Децата в Бургас се 
увеличават и това е прекрас-
но. Бургас ще бъде все по-
приобщаващ, сигурен, уютен, 
зелен, перспективен град, с 
все по-добри условия за по-
чивка, работа, забавление. 
Град с модерно образование, 
качествено здравеопазване, 
удобен транспорт. Град, в 
който ще се случват големи 
световни спортни, култур-
ни събития, които ще уве-
личават приятелите отвън 

към нашия град. Няма да за-
бравяме и нашия туристи-
чески профил. Успешен град!“, 
каза още той.

Студентско градче

Като първа тема той по-
стави образованието. В тази 
област един от най-амбици-
озните проекти е Бургас да 
има свое студентско градче. 
„Преди почти 2 месеца имахме 
среща с четиримата ректори 
на висшите учебни заведения 
в града. Изводите за мен бяха, 
че за да искаме качествено, 
привличащо висше образова-
ние, ние сме длъжни да създа-
дем изключително модерна 
инфраструктура. В Бургас 
ще стартира изграждане на 
студентско градче. Студент-
ски град, в който и четирите 
висши учебни заведения ще 
имат свое общежитие, свои 
корпуси с учебни зали, лабо-
ратории, пространства за 
забавление, за спорт, за по-
чивка, за дискусии. Това е 
амбициозна цел, но поставим 
ли си я като тема, ние, като 
бургазлии – ще се справим“, 
заяви Николов.

Програмата му е разделена 
на сектори, включващи обра-
зование, здравеопазване, 
пътна инфраструктура, 
мерки за безопасност, градска 
среда, икономика и инвести-

„
Ще продължа  
да бъда човекът, 
който ще държи 
и ще се бори 
Бургас да не бъде 
пренебрегван

Димитър Николов
ФОТО: ЧФ

ДОНА МИТЕВА

Морето по Северното 
Черноморие ври от лефер, 
хвалят се тамошните 
рибари. Това явление се 
наблюдава през послед-
ните десетина дни. До-
като част от рибарите 
се радват, други са недо-
волни, защото дойде ли 
леферът, всички други 
риби бягат навътре в 
морето от този хищник.

Недоволни са и риба-
рите по Южното Чер-
номорие. Те са стегнали 
лодките и такъмите и 
нервно потропват. Тук 

няма никакъв улов.
„При нас няма никакъв 

улов, ни попчета, ни са-
фрид. Сезонът закъснява. 
Настъпват някакви из-
менения в морето. Други 
години по това време 
имаше урожай и беше 
разгарът на риболова. 
Сега водата е още 25 
градуса. А рибата тръгва 
да кълве, когато водата 
изстине и падне под 20 
градуса. Най-хубавата 
риба излиза, когато пад-
нат първите слани. Дано 
пасажите не се отклонят“, 
казва Димитър Янчев-
Брадата, от „Ченгене 
скеле“.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Вечният кандидат за кмет 
Ивайло Дражев „украси“ 
контейнери за боклук с лика 
си. Това става ясно от по-
дадени до ОИК-Бургас сиг-
нали. В тях се посочва, че 
плакати с номера на парти-
ята и лицето на кандидата 
са облепени в: ЦАУ „Примо-
рие“ – ул. „Цар Симеон I“ 
№12, 25, 42, 62, 66, 76 108, 111, 
129, ул. „Доктор Нидер“ №32, 
ул. „Генерал Гурко“ № 27, ул 
„Христо Ботев“ №32, ул. 
„Цар Самуил“ №7, ъгъла на 
ул. „Ивайло“ и ул. „Цариград-
ска“ , ул. „Цар Калоян“ №29, 
62, ул. „Климент Охридски“ 
с ул. „У. Гладстон“; ЦАУ 
„Изгрев“ – ж.к. „Изгрев“ бл. 
178, вх. В, бл. 49, вх. В и бл. 
50, вх. 4. Макар да липсва в 
сигнала, такива има и в ком-
плекс „Меден рудник“ по 
булевард „Александър Г. 
Коджакафалията“, видя 
репортер на „Черноморски 
фар“. 

От „Нелсен чистота“ 
ЕООД също са сигнализирали 
ОИК-Бургас за разлепени 
агитационни материали по 
техни контейнери из целия 
град.

Проверка на избирател-
ната комисия е установила, 
че в действителност нару-

шение има. 
„Разлепени са два вида 

хартиени плакати на ПП 
„СВОБОДА“, съдържащи 
фотографско изображение 
на кандидата за кмет и об-
щински съветник Ивайло 
Дражев, съответно на част 
от кандидатите от листа-
та за общински съветници. 
Плакатите съдържат наи-
менование на участника в 
изборите, имената на кан-
дидатите, номера на участ-
ника в изборите в бюлети-
ната. В плакатите не е 
указано, че купуването и 
продаването на гласове е 
престъпление“, констатира 
ОИК-Бургас.

Съгласно чл.183, ал.3 от 
ИК агитационните мате-
риали се поставят на опре-
делени от кмета на общи-
ната места, а със своя 
заповед кметът на община-
та е определил местата за 
поставяне на агитационни 
материали, като местата, 
на които са разположени 
посочените по-горе агита-
ционни материали не са сред 
определените.

„Разполагането на агита-
ционни материали извън 
определение места по реда 
на чл.183, ал.3 от ИК е нару-
шение по смисъла на чл.495 
от ИК. Това нарушение, 
обаче, може да бъде конста-

тирано единствено в мо-
мента на извършването му. 
Съставът на нарушението 
по чл. 495, ал. 1 от ИК е с 
такъв характер, че следва да 
се ангажира отговорност на 
конкретно физическото 
лице, а за да се образува ад-
министративнонаказател-
но производство е необхо-
димо да се установи по 
безспорен начин извършител 
на нарушението. От пре-
доставената информация в 
сигнала не може да се уста-
нови кое лице е извършител 
на нарушението, нито дали 
и кога е извършено наруше-
нието“, пише в решението 
си комисията.

Липсата на съобщението, 

че „купуването и продава-
нето на гласове е престъп-
ление“ се санкционира с 
глоба от 2000 до 5000 лева.

От ОИК-Бургас посочват 
още, че на агитационния 
материал е изписано името 
на кандидат за кмет на об-
щина Бургас и кандидат за 
общински съветник Ивайло 
Дражев Атанасов, което 
може да предположи и ав-
торството на агитационния 
материал.

Комисията е решила да не 
образува административ-
нонаказателно производство 
и разпорежда на кмета на 
община Бургас да премахне 
въпросните агитационни 
материали. 

Ликът на Ивайло Дражев „украси“ 
контейнери за боклук из целия град

На север ври от лефер, 
на юг – няма улов

Проверка на избирателната комисия е установила, че в дейст-
вителност нарушение има   ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Рибарите са стегнали лодките и чакат времето да се застуди
ФОТО ДОНА МИТЕВА

На представя-
нето присъст-
ваха и водачът 
на листата на 
ГЕРБ Севдалина 
Турманова (вля-
во), кандидати-
те за общински 
съветници и за 
кметове на със-
тавни селища
ФОТО: ЧФ
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ции, социални дейности, ев-
ропейски политики и околна 
среда, култура, туризъм, 
спорт, дигитализация, грижа 
за отдалечените квартали и 
съставните селища.

Сред големите проекти е 
и изграждане на Археологиче-
ски студентски комплекс 
„Акве Калиде“, разкриване на 
нови филиали и факултети, 
нови корпуси към съществу-
ващи бургаски училища, 
свързване на библиотеките 
в училищата и висшите учеб-
ни заведения с Регионалната 
библиотека. Строителство-
то на Детската болница и нов 
корпус на Белодробната 
болница са сред акцентите в 
сферата на здравеопазването. 
Ще бъде изграден нов обход 
на ж.к. „Меден рудник“, както 
и етажни паркинги на „Гурко“ 
и до новата Детска болница. 
Полигонът край пътя за село 
Лъка ще бъде изцяло обновен, 
ще има и картинг писта. 
Предвижда се нов басейн за 
деца с увреждания в Минерал-
ните бани, изграждането на 
нови лодкостоянки, мини-
паркове, ще продължи заку-
пуването на автобуси на 

електричество и на водород, 
въведена ще бъде в експлоа-
тация анаеробна инсталация. 
Ще се реши и проблемът с 
„Дупката“ в центъра на гра-
да, която ще се превърне в 
желаното от бургазлии об-
ществено място, след като 

екипът на Николов успя да 
спечели серия дела за възвръ-
щане на собствеността на 
терена. Ще бъде направен 
ремонт на спортна зала 
„Младост“, както и рекон-
струкция на спортна зала 
„Бойчо Брънзов“. Предвижда 

се изграждането на градски 
аквариум, както и обособя-
ването на общински плаж. 
Специално внимание ще бъде 
отделено и на отдалечените 
квартали и съставни селища.

„За изпълнението на тази 
амбициозна програма през 

следващите 4 години ще раз-
читам на подкрепата и на 
общинските ни съветници. 
Това са хора с различни про-
фесии, те са от различни 
населени места на терито-
рията на община Бургас. 

Бургазлии ме познават и 

знаят, че съм човек на конк-
ретиката и действията. През 
оставащите три седмици до 
края на предизборната кам-
пания ще представя в детай-
ли проектите и идеите си за 
Бургас. Отнасям се с уважение 
към всички кандидати за 
кметове и общински съвет-
ници и ще се радвам да чуя от 
тях конкретни и добри идеи 
за града ни. Готов съм да 
подкрепя всяка такава идея. 
Не искам тази предизборна 
кампания да нарушава ритъ-
ма на хората в града. Затова 
призовавам за спазване на 
добрия и интелигентен тон, 
да пазим чистотата в града 
си. Аз самият няма да се на-
трапвам на бургазлии, кон-
тактите може да ги намери-
те в сайта – dnikolov.eu.“, 
добави Николов.

Той благодари на бургазлии 
за дългогодишната им под-
крепа, за отношението и им 
пожела да направят най-пра-
вилния избор на хората, 
които ще работят за добро-
то на Бургас. 

Очаквайте подробности за 
всеки един от проектите

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Над 200 чуждестранни 
представители на круизния 
бизнес, собственици и пред-
ставители на круизни компа-
нии, пристанища, членове на 
организацията и асоциирани 
членове, заети в пасажерското 
обслужване, представители 
на 30 пристанища от три 
континента пристигнаха в 
Бургас на тридневен форум 
„63-та Генерална асамблея на 
Асоциацията на средиземно-
морските пристанища – Мед-
Круиз (MedCruise)“. Нейн до-
макин е Пристанище Бургас.

Повече от 20 са представи-
телите на големи круизни 
компании, които пристигнаха 
в Бургас за това събитие, зая-
ви пред медии директорът на 
Пристанище Бургас Диян Димов.

Форумът започна с минута 
мълчание в памет на загинали-
те след опустошително земе-
тресение в Мароко и при во-
енните действия в Израел и 
Украйна. Форумът бе открит 
от президента на Асоциация-
та Фегин Аян, а сред официал-
ните гости бяха областният 
управител на област Бургас 
Пламен Янев, зам.-председател 
на УС на Държавно предприятие 
„Пристанищна инфраструк-
тура“ Георги Събев, изпълни-
телният директор на „Прис-
танище Бургас“ АД Диян Димов, 
зам.-председателят на борда 
на директорите на Приста-

нище Бургас Мария Белколева, 
председателят на Съвета на 
директорите на Пристанище 
Варна Тихомир Тодоров и 
главният секретар на „Мед-
Круиз“ Ники Гиреро.

„За мен е изключително 
удоволствие да бъда в Бургас 
за откриването на 63-тата 
Генерална асамблея на „Мед-
Круиз“. България е прекрасна 
страна, напоена с история и 
култура, а Бургас е пълен с 
изненади – прекрасна природа, 
храна, вдъхновена от целия 
Балкански полуостров. При-
ветствам всички членове на 
нашата асоциация: Добре дошли 
в страната на розите“, каза в 
своето кратко слово по време 
на официалната церемония по 
откриването на Генералната 
асамблея Фиген Аян.

„За мен е чест да привет-
ствам с добре дошли участни-
ците на 63-тата Генерална 
асамблея на MedCruise! Ние сме 
тук, за да отправим поглед към 

бъдещето с надежда и реши-
телност. Нека тази асамблея 
бъде мястото, където ще 
обединим сили и ще изградим 
успешни стратегии, които да 
ни позволят да преодолеем 
предизвикателствата пред 
круизната индустрия“, заяви 
Пламен Янев, областен упра-
вител на Бургас.

По думите му форумът 
трябва да начертае пътя за 
по-добър туризъм след панде-
мията от COVID-19 и остана-
лите кризи.

По време на откриването 
бяха прочетени поздравител-
ни адреси от министъра на 
транспорта Георги Гвоздейков 
и министъра на туризма За-
рица Динкова.

„За мен е удоволствие да ви 
приветствам в Бургас за 
63-тата Асамблея. Провежда-
нето ѝ тук е уникален шанс за 
България и за пристанищата 
ни да покажем гостоприем-
ството си, да презентираме 

различните видове туристи-
чески услуги, които страната 
ни предлага. Това е безценен 
шанс да представим култура-
та на нашата прекрасна 
страна. Призовавам всички – 
нека да се включим активно в 
дискусиите в следващите дни, 
защото заедно можем да на-
правим асамблеята успешна. 
Надявам се скоро круизните 
кораби да се завърнат отново 
в България“, каза зам.-предсе-
дателят на Борда на директо-
рите на Пристанище Бургас 
Мария Белколева. 

Асамблеята се провежда от 
10 до 13 октомври. 

Гостите посетиха забеле-
жителности и възможности 
за туризъм в региона, като 
бяха на екскурзии до града на 
ЮНЕСКО – Несебър, Стария 
град – Созопол, новите турис-
тически дестинации на общи-
на Бургас – остров Св. Анаста-
сия и културно-туристически 
комплекс „Ченгене скеле“.

„Този форум ни дава 
надежда, че корабите на 
тези компании ще се 
върнат в Черно море при 
първа възможност. Засега 
очакваме един през 
следващата година – на 
30 май, в пристанищата 
Бургас и Варна и румън-
ското Констанца трябва 
да акостира кораб на една 
от най-големите круизни 
компании в света. За 
щастие България има 
този сектор в туризма 
(круизния – бел. авт.), 
който, вярвам, ще има 
възход съвсем скоро“, каза 
Димов.
Той посочи, че случилото 
се в Израел е дало отраже-
ние върху сектора. Димов 
допълни, че към момента 
нашият регион остава 
сравнително спокоен, 
трафикът в Черно море е 
нормален, като през 

последните месеци се 
отчита ръст в плавания-
та, което е свързано с 
нарасналия износ от 
региона.

ДИЯН ДИМОВ – ИЗПЪЛНИТЕЛЕН  
ДИРЕКТОР НА ПРИСТАНИЩЕ БУРГАС:

„
На 30 май 
очакваме да 
акостира кораб 
на една от 
най-големите 
круизни 
компании в 
света

Диян Димов
ФОТО: ЧФ

Над 200 представители на круизния бизнес пристигнаха в Бургас на форум

Нашият район е сравнително 
спокоен и трафикът в Черно 
море е нормален

Част от проектите

Бургас е пълен с 
изненади, бяха 

категорични 
участниците

ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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Тържества. 60 години от създаването си отбеляза университет „Проф. д-р Асен Златаров“

Президент, местна власт, ректори засвидетелст
ЕКИП НА ЧЕРНОМОРСКИ 
ФАР

Най-големият държавен 
университет в Югоиз-
точна България „Проф. 
д-р Асен Златаров“ отбе-
ляза 60 г. от създаването 
си с тържествен концерт 
и редица прояви.

В Бургаската опера бе 
кулминацията на чест-
ванията, които премина-
ват под патронажа на 
президента Румен Радев. 

Той пристигна заедно със 
съпругата си Десислава 
Радева и част от екипа 
си,  сред които бяха Весе-
ла Лечева, Илин Димитров, 
бивши министри и сега 
съветници в президент-
ството по спорт и ту-
ризъм.

Цялата академична 
общност на България 
засвидетелства своята 
почит към науката, коя-
то се прави в Бургас. Сред 
гостите бяха заместник-
министърът на здравео-

пазването проф. Илко 
Гетов, ректорът на СУ 
„Св. св. Климент Охридски“ 
– проф. Анастас Герджи-
ков, ректорът на БСУ – 
проф. Милен Балтов.

Местната власт бе 
представена от временно 
изпълняващата длъжност-
та кмет – Йорданка 
Ананиева, сред специални-
те гости бе и Димитър 
Николов.

Президентът Радев: 
Докато в София умуват 

къде и как, Бургас вече 
ще има детска болница

Проектът за изграж-
дане на детска болница в 
Бургас се ползва с моята 
пълна подкрепа. Така беше 
и по времето на служебно 

правителство. Убеден 
съм, понеже познавам 
амбициите и възможност-
ите на университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ 
и местната власт, че 
докато в София се умува 
къде и как да бъде изграде-
на болницата, то в Бургас 
вече ще има първата на-
ционална детска такава.

Бургаският държавен 
университет  

„Проф. д-р Асен Златаров“ 
удостоен с плакет  

„Св. св. Кирил и Методий“

Президентът Румен 
Радев удостои Бургаския 
държавен университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ 
с плакет „Св. св. Кирил и 
Методий“. Държавният 

глава връчи отличието 
на ректора на универси-
тета проф. д-р Христо 
Бозов и пожела нови вър-
хове в просветната дей-
ност.

В присъствието на 
представителите на 
Академичното ръковод-
ство на висшето училище, 
преподаватели, докто-
ранти и студенти дър-
жавният глава посочи, че 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ е успял да 
се утвърди през годините 
не само като регионално, 
а и като важно образова-
телно средище с нацио-
нално значение. 

„Авторитетът на 
университета днес е плод 
на десетилетия работа 
на поколенията препода-

ватели, отдадени на на-
уката и изследователско-
то дело и на високите 
амбиции за развитие на 
качествено висше обра-
зование“. Това заяви пре-
зидентът Румен Радев в 
приветствието си към 
гостите на тържествения 
концерт в Държавната 
опера – Бургас по повод 
60-годишнината от ос-
новаването на висшето 
училище. Честването се 
проведе под патронажа 
на държавния глава.

„Създаден във времето, 
когато в България се раз-
гръщаше интензивна 
индустрия, трупаше се 
научен капитал, основа-
телите на университета 
далеч надхвърлиха зами-
съла на неговото създава-

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Лекари, преподаватели 
и студенти седнаха на 
банките в Аулата на Бур-
гаския държавен универ-
ситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ за представя-
нето на новата книга на 
ректора проф. д-р Христо 
Бозов „Спешна медицина“. 
Събитието мина при 

изключителен интерес, а 
авторът обяви, че сред-
ствата от продажбата 
на книгите ще отидат за 
реализирането на Музей 
на медицината във висше-
то училище. 

Книгата е ръководство 
за лекари, специалисти по 
здравни грижи, парамеди-
ци и студенти. 

Третата книга на проф. 

Бозов беше представена 
от декана на Факултета 
по обществено здраве и 
здравни грижи проф. д-р 
Валентин Василев и зам.-
декана на Медицинския 
факултет проф. Владимир 
Гончев. 

Самият автор демон-
стрира някои основни 
похвати при спасяването 
на човешки живот.

Интересен факт от лекарската кариера  на професора е работата му като доктор на под-
водница във ВМС         ФОТО: ЧФ

Проф. д-р Христо Бозов – с нова 
книга за спешната медицина

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“ прове-
де тържествен Академичен 
съвет с обновен състав и 
ново ректорско ръковод-
ство. Получилите дове-
рието на целия колектив 
хабилитирани и нехабили-
тирани преподаватели, 
служители и студенти 
ще вземат най-важните 

решения, касаещи всички 
сфери от дейността на 
висшето учебно заведение 
за следващите четири 
години. 

На тържественото 
заседание ректорът на 
университета проф. Хрис-
то Бозов, избран за чети-
ригодишен мандат през 
юни, обяви и новия състав 
на ректорското ръковод-
ство: за зам.-ректор по 

учебната дейност бе из-
брана проф. Севдалина 
Турманова, която бе 
председател на Бургаския 
общински съвет. Досегаш-
ните си постове запазват 
и още двама зам.-ректори: 
проф. Ирена Марковска – по 
качество на обучението, 
акредитация и кадри и доц. 
Светлана Желева – по 
научноизследователската 
дейност.

Обявиха тримата заместник- 
ректори на учебното заведение

На церемонията бяха представени новите заместници на ректора – проф. Севдалина Турма-
нова, проф. Ирена Марковска и доц. Светлана Желева, както и останалите ръководители на 
факултети и колежи 

Президентът връчи плакет „Св. св. Кирил и Методий“ на  рек-
тора проф. д-р Христо Бозов   ФОТО: ЧФ

С химна на 
България и 

универстите-
та бе открита 
тържествена-
та церемония

ФОТО: ЧФ
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ваха почит към Бургаския държавен университет
не“, изтъкна Румен Радев. 
По думите му през годи-
ните, упорито и всеот-
дайно, университетът е 
дал образование на хиляди 
креативни и висококва-
лифицирани инженери, 
технолози, стопански 
ръководите за важни за 
региона на Бургас отрасли 
в нефтохимическата 
промишленост, тежкото 
машиностроене, но е и 
разгърнал важни направ-
ления в областта на об-
щ е с т в е н и т е  н а у к и . 
Държавният глава поздра-
ви висшето училище и за 
развитието на специал-
ности от стратегическо 

значение за бъдещето в 
областта на екологията, 
устойчивото управление 
на водните екосистеми, 
на морските и речни ре-
сурси. През 2019 г. в уни-
верситета е създаден 
единственият към този 
момент Факултет по 
медицина на територия-
та на Югоизточна Бълга-
рия, посочи президентът 
Радев и добави, че без 
ефективно здравеопазва-
не не може да бъде изпъл-
нена нито една страте-
гически национална цел. 

България има нужда от 
таланта, енергията и 
всеотдайността на мла-

дите хора, на които се 
пада честта да извършват 
така необходимата тран-
сформация на нашата 
икономика към производ-
ства с висока добавена 
стойност, да извършат 
прехода към зелена, кръго-
ва икономика и дигита-
лизация, да изградят со-
лидарно и духовно богато 
общество, което е залог 
за развитието ни като 
нация, изтъкна Румен 
Радев. 

Президентът посочи 
още, че в момента в Ев-
ропа се задвижва много 
дълбок и мощен преход за 
връщане към необходи-

мостта от развита до-
бивна, преработвателна 
промишленост, тежка 
индустрия, собствени 
енергийни източници, 
което ще отвори пред 
университета нови перс-
пективи за развитие. 

С най-голямото звание на 
университета – Доктор 

хонорис кауза, бе удостоен 
проф. Ованес Микенян, 
който е ръководител  

на прочутата в цял свят 
лаборатория по 

математична химия, 
почетен гражданин  

на Бургас

Почетни плакети на 
университета получиха 
трима ректори на учеб-
ното заведение – доц. 
Николай Ралев, проф. 
Петко Петков и проф. 
Магдалена Миткова, и 
тримата допринесли за 
издигането на престижа 
на учебното заведение. С 
такъв плакет бе удосто-
ен и Димитър Николов, 
който като кмет и наче-
ло на бургаската местна 
власт, също е допринесъл 
за неговото развитие, 
особено за разкриването 
на Медицинския факултет 

и битката му за факултет 
по фармация.

Залата бе пълна до кра-
ен предел с депутати, 
бивши студенти, насто-
ящи преподаватели и 
студенти, както и с 
бургаски общественици, 
като тържествената 
част завърши с вълнуващ 
концерт на бургаски из-
пълнители.

Интервю с ректора 
проф. д-р Христо Бозов 
четете на стр.11

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Международна научна 
конференция „Туризъм. 
Образование. Бизнес“ 
организира Колежът по 
туризъм. Форумът бе  
един от акцентите в 
празничната програма, 
с която в продължение 
на седмица университет 
„Проф. д-р Асен Злата-
ров“, Бургас отбеляза 
своята 60-годишнина. В 
същото време научният 
форум бе и в чест на друг 
юбилей – 55-ата годиш-
нина от създаването на 
Колежа по туризъм в 
Бургас.

Участници в конфе-
ренцията бяха учени от 
висши учебни заведения 
в страната, в които е 
развито професионал-

ното направление „Ту-
ризъм“.

С приветствия към 
участниците се обърна-
ха ректорът на Универ-
ситета проф. Бозов, 
зам.-кметът Диана Са-
ватева, директорът на 
Колежа по туризъм  
проф. Братой Коприна-
ров. Прочетен бе и по- 
здравителен адрес от  
председателя на Съюза  
на собствениците на 
„Слънчев бряг“ АД, Пла-
мен Копчев.

В представените до-
клади, научни съобщения, 
презентации и дискусии 
бяха показани и обсъдени 
най-новите предизвика-
телства пред туристи-
ческия бизнес, както и 
иновативни тенденции 
за тяхното решаване.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Атрактивно и внушител-
но факелно шествие напра-
виха преподаватели и сту-
денти от университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 
С портрета на своя патрон 
и университетското знаме 
начело, следвани от внуши-
телното каре на универси-
тетското ръководство, 
облечено в тоги, шествието 
потегли от Компаса на ул. 
„Александровска“. Зад своите 
преподаватели се наредиха 
десетки студенти с факли, 
символизиращи непрестанния 
огън на знанието и прием-
ствеността в предаването 
му от поколение на поколение. 
Студентският съвет бе 
поръчал за всички участници 
специални фланелки с логото 
на университета.

Шествието премина пред 
община Бургас и продължи 
по улица „Богориди“. В реди-
ците  му спонтанно се 
включиха млади семейства с 
деца, желаещи да изразят 
съпричастието си към уни-
верситетския празник.

Колоната завърши пътя 
си в Морската градина, къ-
дето пред паметника на 
патрона – професор Асен 
Златаров, бяха положени 
венци и цветя.

Факелно шествие в чест на годишнината 
озари бургаските улици

Атрактив-
на гледка за 
бургазлии и 
гости на града 
бе факелното 
шествие, ор-
ганизирано от 
университет 
„Проф. д-р Асен 
Златаров“
ФОТО: ЧФ

Международна научна 
конференция „Туризъм. 
Образование. Бизнес“  
организира Колежът 
по туризъм

Почетни плакети за трима ректори: доц. Николай Ралев, проф. Петко Петкков и проф. Магдалена Миткова (от ляво надясно)

Най-високото звание на университета за проф. Ованес Микенян 
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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Все по-малко лични ле-
кари използват медицин-
ски сестри в кабинетите 
си. Отливът им към учи-
лища и детски градини е 
осезаем.

В Бургас се говори, че 
медицинските сестри 
търсят всякакви връзки 
и начини да попаднат в 
системата на образова-
нието, избягвайки от 
натовареността на про-
фесията в болници или 
при личен лекар.

„Логично е да отиват 
там, след като им се уве-
личават парите. Към 
това бих добавил, че и не 
са много ангажирани с 
работа. Защото те не 
правят профилактични 
прегледи, нито мерят, 
нито теглят децата. 
Изискват от нас да им 
даваме карти с тези данни. 
Те стоят просто да ус-
тановят когато детето 
има хрема и да го върнат 
на родителите, които да 

го доведат при личния 
лекар да го прегледа или ако  
някой се  удари, да го пре-
вържат“, коментира д-р 
Петко Желязков, предсе-
дател на Сдружението на 
личните лекари в Бургас.

По негова информация 
медицинските сестри 
вземат в училищата мал-
ко повече от една средна 
за страната заплата. А все 
по-малко общопрактику-
ващи лекари си позволяват 
да имат медицински сестри 
в кабинетите си. От над 
130 лекарски практики, 
които са в областта, по-
вече от половината док-
тори си работят сами. 
Това от своя страна за-
труднява работата им, 
удължава времето за престой 
на един пациент в кабине-
та. Трупат се опашки от 
болни пред вратите и 
всички се изнервят.

Само големите лекарски 
практики, които имат 
над 2500 – 3000 души в 
листата си, могат да си 
позволят да отделят по 
едно две хиляди лева, за да 

изплащат заплата, осигу-
ровки и всичко, което е 
нужно на медицинска сес-
тра, ако се намери такава 
да се навие да сътрудничи 
на джипито. В малките 
населени места, където 
един лекар обикаля по 6-7 
села, няма как да поддържа 
и медицинска сестра.

В Медицинския факултет 
има вече специалност 
„Асистент на лекаря“, 
което по думите на док-
тора ще е нещо като 
фелдшер. Със сигурност 
тези, които я завършат, 

ще имат добра компетент-
ност, но едва ли ще може 
всяко джипи да си позволи 
да наеме такъв сътрудник.

„Ние, личните лекари, 
се водим лечебни заведения 
по Търговския закон. Меж-
ду нас и болницата няма 
никаква разлика, като 
икономически субекти. 
Да, имаме право да изби-
раме – едни от нас са още 
еднолични търговци, 
други са ЕООД, има таки-
ва, макар и малко, работят 
като физически лица, 
както са адвокатите. Но 

в действието на Търговския 
закон нямаме никаква раз-
лика. Всичко, което касае 
болницата – като се запо-
чне от наредби за проти-
вопожарна защита, задъл-
женията към РЗИ и т.н. 
– всичко изпълняваме“, 
обясни д-р Желязков.

Що се касае до възрастта 
на медицинските сестри, 
той казва, че и те са като 
личните лекари – повече-
то в предпенсионна и 
пенсионна възраст. Което 
пък обяснява желанието 
на жените да отидат в 

училище, където е по-спо-
койна работата и не лошо 
заплащането.

„Доколкото знам, всяка 
година в страната се за-
криват между 60 и 100 
лекарски практики. А 
младите колеги, които 
идват да работят като 
лични лекари, са по-малко. 
Нещата са катастрофал-
ни. Ако не се вземат мерки 
млади хора да започнат за 
работят, до 9-10 години 
ще са направо страшни“, 
предупреждава доктор 
Желязков.
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Д-р Иванета Йончева е 
специалист по вътрешни 
болести и кардиология. 
Работи в Отделението по 
кардиология на УМБАЛ – 
Бургас. Завежда кабинета 
за проследяване и наблюде-
ние на пациенти с пейсмей-
къри, дефибрилатори и 
ресинсхронизиращи устрой-
ства. 

Тя е единствената в 
региона, която поставя и 
профилактира постоянни 
електрокардиостимулато-
ри, познати като пейсмей-
къри. В практиката си е 
имплантирала над 2000 
устройства. 

– През есента хронич-
ните заболявания се об-
острят – вярно ли е 
това? Важи ли за сърдеч-
ните болести? 

– Вероятността сър-
дечните заболявания да 
се обострят през есента 
се увеличава. Дължи се на 
застудяването, което 
може да провокира свива-
не на кръвоносните съдо-
ве и повишаване на арте-
риалното налягане. Не 
бива да се забравя и това, 
че през есенно-зимния 
сезон хората започват да 
консумират по-концен-
тририана и богата на сол 

храна. Това също води до 
повишаване на кръвното 
налягане. Затова пациен-
тите със сърдечна недос-
татъчност трябва да 
внимават. При тях задър-
жането на течност  за-
ради прекомерен прием на 
сол може да доведе до 
влошаване на състояние-
то и дори да се наложи 
хоспитализация.

– Какво препоръчвате 
на хората с хронични 
сърдечни болести през 
есента?

– Да се пазят от резки-
те температурни разли-
ки. Да измерват кръвното 
си налягане редовно. Да 

следят телесното си 
тегло. При отклонения 
да търсят консултация 
с кардиолог. 

– Как влияят промени-
те в температурата на 
хората с пейсмейкъри?

– При пациентите с 
пейсмейкър резките тем-
пературни промени не 
оказват по-различно 
влияние, отколкото на 
останалите. Всичко зави-
си от съпътстващата 
патология, контрол на 
артериалното налягане и 
наличие на исхемична 
болест на сърцето. 

– Кога е наложително 
поставянето на пейсмей-
кър?

– Причината за поста-
вяне на пейсмейкър е на-
личие на сърдечен блок, 
който води до нисък 
сърдечен пулс. Има паци-
енти, при които ниският 
пулс е само понякога. Тези 
епизоди се регистрират 
на холтер ЕКГ или с дру-
го записващо сърдечния 
ритъм устройство. 

В България има регистър, 
в който се вписват всич-
ки имплантирани устрой-
ства, техният модел и 
технически характерис-
тики. 

– Колко струва поста-
вянето на пейсмейкъра? 

– Отделението по кар-
диология на УМБАЛ – Бур-

гас, в което работя, има 
разрешение за инвазивна 
дейност, включително и 
за поставяне на пейсмей-
къри. Абсолютно всичко 
е безплатно за пациента. 
Не се налага доплащане на 
консумативи. 

– Съвременните елек-
троуреди правят ли бели 
на пациентите с пейсмей-
кър? Трябва ли  да се пазят 
от нещо?

– Съвременните дома-
кински електроуреди 
категорично не оказват 
влияние на хората с им-
плантиран пейсмейкър. 
Те са изключително защи-
тени от външно въздейст-
вие, като през последните 
години се имплантират 
основно пейсмейкъри, 
съвместими с ядрено-
магнитен резонанс. 

– На колко време тряб-
ва да се явява на контро-
лен преглед един пациент 
с пейсмейкър?

– Препоръчително е 
контролните прегледи да 
са през 6 месеца. Особено 
при онези, които са на-
пълно зависими от пей-
смейкъра си. 

Това позволява да сме 
наясно дали всичко е наред 
с електродите и батери-
ята на устройството. 
Така пациентите са мак-
симално защитени от 
усложнения. Има и паци-

енти, при които пейсмей-
кърът се включва изклю-
чително рядко. Тогава 
проследяващите визити 
могат да са през година, 
година и половина. 

– Влияе ли се работата 
на устройството от 
храни, напитки? 

– Не, не се влияе от 
приема на различни храни 
или от смяната на часо-
вото време. 

– Как се избира подхо-
дящият пейсмейкър за 
даден пациент? Има ли 
значение възраст, пол? 

– Има няколко видове 
пейсмейкъри. Какъв модел 
ще се избере зависи от 
даденото заболяване. 
Основно те са еднокухин-
ни и двукухинни. Това 
означава, че при първите 
има един електрод, а при 
вторите има два. Възрас-
тта няма решаващо 
значение. Основно значе-
ние има диагнозата на 
пациента.

Има и други видове 
сложни пейсмейкъри, но 
те са за лечение на паци-
енти с тежка сърдечна 
недостатъчност и при 
риск от опасни аритмии. 
Това са много специфични 
случаи и преценката е на 
лекар специалист в облас-
тта на кардиостимула-
цията.

Мотив. Ангажиментите малко, заплатата добра

Медицински сестри се натискат за 
работа в училища и детски градини

През есента са широко 
разпространени настинките, 
есенната хрема и кашлицата. 
Необходимо е да подсилим 
имунната си система. За целта 
използваме есенни билки.

Подходящи за сезона са:

Мащерката се приема при 
множество заболявания, но е 
най-приложима при простуда и 
последствията от нея. Залейте 
една супена лъжица изсушена 
мащерка с една чаша гореща 
вода и оставете за около час в 
затворен съд.  Прецедете 
отварата и приемайте по 1-2 
лъжици 3 пъти дневно.

Къпината притежава 
противовъзпалително 
действие. Има високо 
съдържание на витамини и 
облекчава проблеми с дихател-
ната система. Отвара от 
къпина се приготвя от 
листата и цветовете на 
горския плод.
10 г от суровината се запарват 
с една чаша вода. Сместа 
престоява 2 часа, прецежда се и 
от нея се приема по една супена 
лъжица 4 пъти на ден.

Шипката е наричана  „царица-
та на билките“, защото 
съдържа най- големия букет от 
полезни за организма вещества 
и витамини. Отварата от 
шипки е отличен начин да 
засилим имунната си система и 
да върнем кондицията на 
организма защитавайки се от 
есенните вируси.

д-рдомашен
Д-р Иванета Йончева:

Внимание! Сърдечните заболявания се обострят през есента
„
В България има 
регистър, в 
който се впис-
ват всички 
имплантирани 
устройства, 
техният модел и 
технически 
характеристики

Д-р Иванета 
Йончева

ФОТО: УМБАЛ – БУРГАС

„
Логично е да 
отиват там, 
където им се 
увеличават 
парите

Д-р Петко Желязков
ФОТО: ФБ

В Бургас се 
говори, че 

медицинските 
сестри търсят 

всякакви връз-
ки и начини да 

попаднат в 
системата на 

образованието
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



Първи туристически събор „Златна есен 
в Югоизточен Балкан“ Айтос 2023

Оценката на БТС: ТД „Чудни скали“ – Айтос е най-силното и активно 
дружество на територията на Югоизточна България 
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ТУРИСТИЧЕСКО ДРУЖЕСТВО 
ЧУДНИ СКАЛИ, ГР. АЙТОС

На 7 и 8 октомври ТД 
„Чудни скали“, гр. 
Айтос организира 

Първи туристически събор 
в Югоизточна България 
под надслов „Златна есен 
в Югоизточен Балкан“. На 
събитието присъстваха 
105 туристи от градове-
те Шумен, Варна, Разград, 
Силистра, Добрич, Павли-
кени, Стралджа и Нова 
Загора. Гостите бяха по-
срещнати на 7 октомври 
от домакините в гр. Айтос 
и бяха приветствани от 
секретаря на дружество-
то Бистра Костова и от 
Венцислав Венев – предсе-
дател на БТС, след което 
се отправиха към с. Кара-
георгиево за началото на 
похода. Маршрутът беше 
подбран така, че да запоз-
нае туристите гости с 
природните красоти на 
Айтоския Балкан – преми-
на и край крепостта „Гра-
дището“, където беше 
изнесена беседа за истори-
ята на крепостта. 

Кратка почивка напра-

вихме на Зайчарския заслон, 
където показахме „Зелена-
та класна стая“ и споде-
лихме нашия опит за 
привличане на ученици в 
редиците на туристиче-
ското движение. Вторият 
лъч на похода тръгна от 
с. Тополица до местност-
та Къркатлъка. Гостите 
бяха настанени в хижите 
„Тополица“, „Поглед“, 
„Строител“ и „Братя 
Начеви“, за което айто-
ското туристическо 
дружество благодари на 
домакините. 

И тържественото от-
криване на Първия събор в 
дългогодишната история 
на айтоското туристи-
ческо дружество беше сред 
природата – в ресторант 
„Дивата пчела“, над с. 
Тополица. Гост на съби-
тието беше Васил Николов 
– член на УС на БТС, ту-
ристите поздрави пред-
седателят на ТД „Чудни 
скали“ Васил Едрев. За до-
брото настроение се по-
грижиха танцьорите от 
ДТС „Тракийче“, които 
изнесоха един незабравим 

фолклорен спектакъл. 
Празникът продължи с 
много песни, танци, поз-
дравления и пожелания. 
Прекрасното тържество 
се получи благодарение на 
перфектните домакини и 
целия екип на ресторант 
„Дивата пчела“, за което 
специално им благодарим. 

На 8 октомври, за гос-
тите беше организирана 
разходка до местността 
Трите братя (един от 100 
национални туристически 
обекта), Орела, Казаните, 
лесопарк „Славеева река“ и 

зоопарка. Финалът на раз-
ходката беше в комплекс 
„Генгер“. Всички туристи 
останаха очаровани и пле-
нени от красотите и 
възможностите за тури-
зъм, които предлагат град 
Айтос и околностите. 

Успешното начало беше 
благодарение на активното 
участие на членовете на 
Управителния съвет на ТД 
„Чудните скали“ и всички 
членове на дружеството, 
които се включиха с жела-
ние в подготовката и ор-
ганизацията на събора. 

Първият туристически 
събор изпълни своята ми-
сия и целите, които си 
поставихме: Да популяри-
зираме пешеходния тури-
зъм в Айтоския район сред 
туристите от страната. 

Да обменим идеи с прия-
телите от другите ту-
ристически дружества и 
да начертаем бъдещи 
съвместни туристически 
инициативи. Да запознаем 
ръководството на БТС с 
дейността, инициативи-
те и мероприятията, 
които провеждаме в ТД 
„Чудни скали“, гр. Айтос. 
Този събор показа и доказа 
на туристическата общ-
ност, че ТД „Чудни скали“, 
гр. Айтос е най-силното 
и активно дружество на 
територията на Югоиз-
точна България. В подкре-
па на това бяха и конста-
тациите и оценките на 
председателя на БТС – г-н 
Венцислав Венев и члена на 
УС на БТС г-н Васил Нико-
лов .

На Орела

С председателя на БТС Венцислав Венев

По време на похода

Над 120 
туристи от 
общо девет 
дружества 
сложиха нача-
лото на нова 
туристическа 
традиция

ДТС „Тракийче“ 
с незабравим 

фолклорен 
спектакъл на 
Първия събор

ФОТО: 
ТД „ЧУДНИ СКАЛИ“
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Време е да си спомним за 
тези забравени общественици

Кметовете на град Айтос в периода от 1878 г. до 1943 г.

АВТОРИ АНГЕЛ ТОДОРОВ,  
БОГДАНА ЖЕЛЕЗОВА  
(стажанти към Община Айтос)

 

Айтос е сред най-старите 
селища в пределите на 
днешна България. Един 

малък град, горд с древната си 
история, която е съхранила 
спомени за събития и личности, 
допринесли за развитието на 
Айтос в различни исторически 
периоди, но потънали сред 
пластовете на времето и за-
бравата. Днес в дните на на-
ционален и местен нихилизъм 
имаме нужда да погледнем 
назад и да разгърнем страни-
ците на историята ни. Дока-
то древната и средновековна 
история на града е обвита в 
мъглата на митовете, то в 
периода след Освобождението 
са налице редица събития, 
чийто прочит трябва да бъде 
направен правилно, личности-
те, живели през този период, 
са почти живи – само век зад 
нас. Време е да си спомним за 
тези забравени общественици 
– кметовете на град Айтос в 
периода от 1878 г. до 1943 г. 

В Юбилейния сборник по 
повод 50 години от освобож-
даването на град Айтос П. 
Шопов споделя: „Освобожде-
нието ни завари в Айтос за 
нищо не приготвени. Ние ня-
махме учени и интелигентни 
хора, за да застанат начело на 
разните учреждения, а осво-
бодителите бързаха за уреж-
дането им.“ Тъй като този 
проблем засяга не само Айтос, 
след Освобождението в стра-
ната се установява временно 
руско управление, което има 
за цел изграждането на адми-
нистративни органи. В същия 
момент започва изграждането 
на Айтоската околия с насе-
ление от 25 000 души, включ-
ваща днешните общини Айтос 
и Руен. Сведения на стари 
айтоски граждани сочат за 
първи кмет на града Божил 
Сапунов, бащата на Никола 
Божилов – основателят на 
периодичния печат в Айтос. 
Година по-късно отговорния 
пост на градоначалник заема 
известният айтоски търговец, 
Димо Железов, който за три-
годишното си управление ус-
пява да извърши аграрни пре-
образования и по този начин 
превръща Айтос в център на 
богат земеделски район. След 
края на кметуването си Же-
лезов става първият касиер на 
общополезната каса в града. 

През 1884 г. кмет става 
тракийският изселник и учител 
Константин Кърклисийски, 
родом от Лозенградско. През 
1879 г. се установява в Айтос, 
като е назначен за секретар на 
околийския народен съд. Кърк-
лисийски е бил един от първи-
те асесори в града, съдебен 
заседател, който изслушва и 
разрешава споровете на свои-
те съграждани. Кърклисийски 
е бил природно интелигентен 
човек – с будно обществено 
съзнание, ученолюбив, с широк 
поглед върху живота. Симеон 
Стойков отбелязва за Къркли-

сийски в своята книга „Ениджия 
– една България, останала в 
миналото“ следното: „Взимал 
е активно участие в общест-
вения и политическия живот 
на страната. Години наред е 
бил избиран за кмет, общински 
и окръжен съветник, народен 
представител, и то опозицио-
нер. Участвал е като депутат 
в Първото народно събрание 
във Велико Търново.“ През май 
1886 г. княз Александър I Ба-
тенберг предприема обиколка 
из Южна България, преди пър-
вите избори за депутати в 
бившата вече Източна Румелия. 
Изборите в областта били 
насрочени на 11 и 18 май 1886 
г. Айтос също е бил част от 
княжеската обиколка, кметът 
Кърклисийски е имал честта 
да посрещне княз Батенберг на 
4 май 1886 г., който е пренощу-
вал в дома му. 

Информация за кметовете 
до 1928 г. получаваме от З. 
Джанкардашлийски, който в 
статията си „Някогашният 
и сегашен Айтос” за Юбилейния 
сборник по повод 50 години от 
освобождаването на град Айтос, 
отбелязва: „От бившите му 
кметове покойници: Стойно 
Д. Шопов, Желчо Д. Железов, 
Тодор Фотев Чолмекчиев, 
Димитър Анастасов Джина-
лията, Константин Д. Кърк-
лисийски, Никола Балкански, а 
живи: Никола Грънчаров, 
председател; Петър Шопов – 
също; Тома Вълков, Димитър 
Каракашев, Еню Д. Топалов, 
Константин С. Възвъзов, 
Вълчо Фотев, Щерю Сотиров, 
Райчо Михалев, Георги А. Ке-
ремедчиев, председател; Конст. 
Хр. Огнянов, председател; 
Паруш Зехиров, Димитър 
Гиргицов, Щерю Георгиев, Ге-
орги Ф. Шишков, Коста М. 
Задгорски, предс. и Янчо Янчев 
също председател. Всички от 
тях по свое разбирателство 
и партийна принадлежност, 
са работили за преуспяването 
на гр. Айтос.“

През 1912 г. за кмет на град 
Айтос е избран Енчо Топалов. 
Негова е заслугата за поста-
вянето на основите на гимна-
зиалното образование в града. 
Чрез усилената борба на об-
щината и на тогавашното 
училищно настоятелство през 
учебната 1912/1913 година се 
открива първи гимназиален 
клас, което става с решение 
на Окръжния училищен съвет 
от 29 август 1912 година. Но 
през мандата на Енчо Топалов 
Айтос и неговите граждани не 

се радват на културен и ико-
номически разцвет, основна 
причина за това са трите 
войни, в които българската 
държава е въвлечена през този 
период – Балканската, Меж-
дусъюзническата и Първата 
световна война. Военното 
положение както в града, та-
ка и в страната се е използва-
ло от властимащите за големи 
злоупотреби с обществени 
средства и имоти. Това се 
потвърждава от ревизия на 
Общината през 1914 г., при 
която е установено, че кметът 
Енчо Топалов е присвоил 5000 
лв. от помощите за бедните. 
В допълнение към това през 
този период в големи размери 
процъфтява спекулата, бедно-
то население изнемогва от 
голямата скъпотия.

След победа на общинските 
избори през декември 1919 г. е 
учредена Айтоската комуна, 
като за кмет е избран Паруш 
Зехирев, а за помощник-кмет 
Димитър Гиргицов. След края 
на краткото си кметуване, 
само 9 месеца, Паруш Зехирев 
е избиран за общински съвет-
ник и е служил като библио-
текар в читалището. Като 
такъв през 1928 г., заедно с 
Никола Божилов, Георги Връб-
чев и др., той поставя начало-
то на музейна сбирка към чи-
талището. От август 1920 г. 
за кмет е избран заместникът 
на Паруш Зехирев, Димитър 
Гиргицов, а за помощник-кмет 
Гани Калев. Икономическата 
политика на Айтоската ко-
муна е ясно подчертана от 
предложения през 1921 г. об-
щински бюджет в размер на 
2  489  338 лв. В бюджета са 
предвидени средства за от-
криване на общинска аптека, 
помощ за училищата и за ре-
шаването на жилищната 
криза. Комуната открива 
Градска поликлиника и назна-
чава двама лекари, които да 
провеждат безплатни прегле-
ди на айтоските граждани.  
Значителен е приносът на 
кмета Гиргицов за утвържда-
ване на нов стил и метод на 
управление. Айтоските граж-
дани са привлечени като ак-
тивни участници при обсъж-
дането на различни въпроси, 
свързани с бита и живота в 
града. Айтоската комуна 
просъществува само 1 година 
и 7 месеца, но новият дух, 
който се внася при решаване-
то на данъчните, благоустрой-
ствените, здравните и обра-
зователните проблеми на 

града, се отразява положител-
но дори и върху по-нататъш-
ната дейност на местната 
власт. 

След край на управлението 
на Комуната през 1921 г. за 
кмет на града е избран Георги 
Шишков, възпитаник на Роберт 
колеж в Цариград, а за помощ-
ник-кмет Димчо Пенев. През 
1923 г. той подава оставка, 
като причините за нея откри-
ваме в Протокол №11 от засе-
дание на Общинския съвет на 
21 март 1923 г. В него пише: 
„Помощник-кметът докладва 
на съвета заявлението на 
кмета Г. Шишков, с което 
заявява, че поради възнамеря-
ването му да се кандидатира 
за народен представител за 
ХХ Обикновено народно събра-
ние, помоли общинския съвет 
да му приеме оставката от 
днес, като заявява, че преста-
ва да изпълнява длъжността 
занапред“. Общинските съвет-
ници единодушно приемат 
оставката на кмета, като го 
упрекват, че не присъства на 
заседанието, както и че невед-
нъж си е подавал оставката, а 
после я е оттеглял. Още в съ-
щото заседание за кмет е избран 
общинският съветник Еню 
Клянтев.

Еню Клянтев е роден на 1 
юни 1887 в град Айтос. Започ-
ва административната си 
кариера като председател на 
читалището. После цели три 
пъти заема поста кмет на град 
Айтос, както следва: от 16 
май 1923 до 30 юли 1923., от 1 
август 1924 г. до 21 февруари 
1931 г., и от 8 декември 1931 г. 
до 25 декември 1934 г., като е 
удостоверено от Айтоската 
община на 5 декември 1944 г. 
Освен с 10-годишното си уп-
равление, Еню Клянтев оста-
ва в историята на града като 
една от най-противоречивите 
личности. След изборите от 
14 януари 1940 г. за народни 
представители Клянтев е 
избран за депутат в XXV 
Обикновено народно събрание, 
което заседава от 24 февруа-
ри 1940 г. до 9 септември 1944 
г. През декември 1944 г. е при-
влечен като обвиняем по на-
казателно дело №2/1944 г., 
което се гледа от ІІ състав на 
Народния съд в София. Обвинен 
е, че в дейността си като 
народен представител е под-
крепил решението за присъе-
диняване на България към 
Тристранния пакт, за пропус-
кането на германски войски 
през страната и обявяването 

на Символичната война на 
Англия и САЩ. В какво е обви-
нен Еню Клянтев се вижда 
също и от сведения на тога-
вашния околийски управител 
на Айтос, който пише: „Еню 
Клянтев през всички режими, 
особено през германо-съвет-
ската война се е явявал като 
най-ярък представител на 
фашизма и реакцията в града 
и околията. Под негово ръко-
водство и нареждане са ста-
вали всички интернирания, 
уволнения и арести. При 
всички случаи, когато е говорил, 
е хулил и нападал открито 
Съветския съюз“. Андрей Велев, 
жител на село Ябълчево, пис-
мено свидетелства за това, 
че по време на събор в селото 
Клянтев публично заявява, че 
е „гласувал символично за обя-
вената война на великите 
демокрации – Англия и Амери-
ка“, защото победата на гер-
манците била ясна, а и благо-
дарение на тях България 
постигнала национално обеди-
нение. Айтозлията Христо 
Селски потвърждава реакцион-
ните и антикомунистически 
настроения на Клянтев, като 
добавя, че той лично е наредил 
за неговото изпращане в кон-
центрационния лагер „Кръс-
тополе“. Околийският начал-
ник на милицията твърди, че 
всички действия против 
партизани в околията през 
1944 г., включително и убий-
ството на семейство Ченге-
лиеви и Атанас Манчев, са 
ставали под негово лично 
участие и ръководство. 

По всичко личи, че срещу 
Еню Клянтев не е представе-
но нито едно конкретно до-
казателство за вина. Същевре-
менно са съхранени множество 
свидетелства,  които го 
представят в съвсем различна 
светлина. Калю Русев от Бур-
гас, интерниран във Велико 
Търново като комунист, 
свидетелства, че благодарение 
на Клянтев той е освободен и 
започва отново работа. Пенка 
Ойкова, също от Бургас, спо-
деля, че със съдействието на 
Клянтев, нейният мъж е въз-
становен на служба в Айтос, 
след като е уволнен. Пред съда, 
свидетелят д-р Георги Павлов 
заявява, че познава Еню Клян-
тев като кмет и гражданин, 
описвайки го като порядъчен 
човек. През 1936 г., години 
преди политическите проме-
ни в България и делото срещу 
Клянтев, околийският упра-
вител в свое донесение пише 

следното за бившия айтоски 
кмет: „Най-почитан и уважа-
ван от гражданството, макар 
и да няма образователния ценз 
е бившия кмет на града Еню 
Клянтев, той е бил цели 11 
години кмет и сега е желан за 
такъв, не само от интелиген-
цията, но и от самите общин-
ски съветници, които го по-
знават и от миналото, 
понеже почти всички са слу-
жели дълго време съвместна 
служба, и имат много добри 
спомени, и почти всички не-
веднъж са изказвали пред мен 
своите съжаления сравнявай-
ки го със сегашния.“ Въпреки 
липсата на конкретни дока-
зателства за вина, II състав 
на Народния съд счита някол-
кото отрицателни свидетел-
ства за достатъчни да осъдят 
Еню Клянтев през януари 1945 
г. на смърт. А години по-късно, 
през 1996 г. Върховният съд 
посмъртно отменя присъдите 
на II състав на Народния съд с 
решение №243, с мотив „липса 
на доказателства“. 

През 1935 г. за градоначалник 
е избран Георги Николов, който 
е кмет на града до 1939 г. Ин-
тересна информация за него-
вото управление откриваме в 
донесение от околийския уп-
равител до областния директор 
– Бургас за личните и служеб-
ни качества на айтоския кмет. 
В него за кмета Николов око-
лийският управител споделя: 
„Не виждам в негово лице 
енергичния, волеви и самосто-
ятелен характер за ръководство 
и наблюдение на общинските 
работи, които са тъй сложни 
и преплетени и често в про-
тивовес с частните интереси 
на отделните членове на об-
щината. Доколкото наблюда-
вам и стига до мое знание, 
кметът Николов е разпределил 
цялата своя власт и права на 
всички свои органи, а най-глав-
но на секретаря си Вълчо Ва-
силев, а за себе си оставил 
фирмата, важността и запла-
тата. И всички данни и факти 
говорят това, за да се дойде 
до заключението на граждан-
ството, чиновниците на об-
щината и общинските съвет-
ници, че кметът е абдикирал 
от своите права и задължения 
в полза на секретаря си, и с 
недоумение да констатират, 
че градът няма кмет, и че се-
кретарят е такъв.“

Годините летят неусетно 
и често животът и мандатът 
на един кмет не стигат да 
постигне целите, които си е 
поставил, да осъществи меч-
тите си. Но той трябва да 
бъде запомнен от следващите 
поколения! Защото всяка ис-
тория крие личности, които 
може да не са незаменими, но 
затова пък са неповторими. 
На страниците на нашето 
минало откриваме безброй 
такива имена, които пораждат 
и до днес разнопосочни чувства 
именно поради уникалността 
си.

П.С. Тази статия е част от 
цялостно проучване на дей-
ността на местната власт 
след Освобождението на Айтос.

Общината в Айтос, 30-те години на миналия век Старият Айтос                   ФОТО: АРХИВ
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международния турнир „Пламен Пенев”
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Младият треньор на КСБ „Айтос“ Октай Ружди участва в „Шампионски 
тренировки“ с големия Симеон Щерев

З А П О В Е Д № РД-08-755
гр. Айтос, 27.09.2023 год.

   На основание чл.175, чл. 183 и чл.185 от Избор-
ния кодекс и решение № 2469-МИ/.2023 г. на ЦИК във 
връзка с началото на предизборната кампания за Из-
борите за общински съветници и кметове на 29 октом-
ври 2023 година

З А П О В Я Д В А М:
1. ОПРЕДЕЛЯМ местата за поставяне на агитацион-

ни материали на сгради и огради общинска собственост, 
считано от 29 септември 2023 година, както следва:

За гр. Айтос:
– Оградата на бивше военно поделение от към ул. 

„Хаджи Димитър“.
Агитационните материали се поставят така, че да не 

пречат на вече поставените агитационни материали.
Една партия или коалиция поставя един агитационен 

материал, за да има място и за останалите партии и 
коалиции.

За селата:
Таблата на сградите на кметствата.
2. Забранявам:
– унищожаването и заличаването на агитационни 

материали, поставени по определения в Изборния 
кодекс ред, до приключване на изборите;

– публикуването и излъчването на анонимни мате-
риали, свързани с предизборната кампания;

– използването на агитационни материали, които 
застрашават живота и здравето на гражданите, част-
ната, общинската и държавната собственост и безо-
пасността на движението;

– използването на агитационни материали, които 
накърняват добрите нрави;

– използването на агитационни материали, които 
накърняват честта и доброто име на кандидатите;

– използването на агитационни материали, съдър-

жащи герба и/или знамето на Република България и/
или на чужда държава, както и религиозни знаци или 
изображения;

– използването на държавния и общинския транспорт 
за предизборна агитация;

– провеждането на предизборна агитация в държав-
ни и общински учреждения, институции, държавни и 
общински предприятия и в търговски дружества с по-
вече от 50 на сто държавно или общинско участие в 
капитала;

– провеждането на предизборна агитация за работ-
ните места от лица на изборна длъжност в синдикал-
ните и работодателските организации;

– поставянето на агитационни материали на партии, 
коалиции и инициативни комитети в изборните поме-
щения, както и на разстояние, по- малко от 50 метра 
от входа на сградата, в която е изборното помещение, 
през изборния ден и до края на гласуването.

3. Агитационни материали могат да се поставят на 
сгради, огради и витрини само след разрешение на 
собственика или управителя на имота.

4. Извън времето за провеждане на предизборната 
кампания до нейното начало на 29 октомври 2023 г. се 
забранява поставянето на предизборни агитационни 
материали. Сигналите за така поставените предизбор-
ни агитационни материали се подават до областния 
управител, съответно кмета на общината или кметство-
то.

Настоящата заповед да бъде оповестена публично 
и обявена на интернет страницата на Община Айтос 
https://aytos.bg

ЗА КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС
МАРИАНА ДИМОВА
Заповед за заместване № РД-08-749/25.09.23 г.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

В края на м. септември 
състезатели на Клу-
ба по свободна борба 

„Айтос“ с треньор Октай 
Ружди участваха в прес-
тижна международна 
надпревара в град Търго-
вище. Областният град 
беше домакин на Втория 
международен възпомена-
телен турнир по свобод-
на борба „Пламен Пенев“ 
за деца, момичета и девой-
ки. 

На тепиха в спортна 
зала „Иван Ангелов“ за 
медали се бориха 300 учас-
тници. Поканата за учас-
тие уважиха състезатели 
от утвърдени клубове в 
България, Украйна, Маке-
дония, Турция, Молдова, 
Словакия, Унгария и Гер-
мания.

Нашите момчета се 
представиха отлично в 
схватките със силната 
международна конкурен-
ция и се завърнаха от 
Търговище с шест медала. 
Второ място и сребърен 
медал в своята категория 
заслужиха Ибрахим Ибрям 
– 35 кг и Хасан Исуф – 59 
кг. Четири бронзови ме-
дала донесоха надеждите 
на айтоския клуб Стефан 
Кандур – 32 кг, Александър 
Кандур – 38 кг, Божидар 
Георгиев – 53 кг и Михаил 
Урсаки – 66 кг. След труд-

ни схватки пето място в 
крайното класиране зае 
Мустафа Тахиров.

„Турнирът се провежда 
в памет на Пламен Пенев 

– бронзов медалист от 
световното и европей-
ското първенство за 
юноши в свободния стил 
и участник в Олимпиада-

та в Атланта през 1996 
г. След внезапната му 
кончина, през 2022 г., не-
говите близки и местната 
спортна общественост 

поставиха началото на 
турнир в негова памет“, 
разказа за НП Ружди Ахмед, 
президент и треньор на 
КСБ „Айтос“. За втора 

поредна година, турнирът 
се организира от инициа-
тивен комитет от мест-
ни спортни деятели, с 
подкрепата на Община 
Търговище, и е част и от 
официалния календар на 
Българската федерация по 
борба.

Още една интересна 
новина дойде от айтоския 
борчески клуб. Навръх 24-
я си рожден ден младият 
треньор Октай Ружди 
беше поканен да участва 
в „Шампионски трени-
ровки“ с големия Симеон 
Щерев.  Световният 
шампион сега е треньор 
на националния отбор на 
Азербайджан и беше за 
кратко в България, за да 
проведе тренировките с 
едни от най-добрите 
състезатели в свободния 
стил в зала „Диана“ в 
столицата. 

Поканата към Октай 
Ружди не е случайна. В 
състава на националния 
отбор на България айтозли-
ята беше сред фаворити-
те на Европейското 
първенство по свободна 
борба за младежи до 23 г. 
Сега Октай предава опита 
си на децата на един от 
най-проспериращите клу-
бове в страната – КСБ 
„Айтос“.

НП

„Балджиеви 91“ ООД
„Айтос Автотранспорт“ ЕООД
Кооперация производителна КООП
„Кокала“ ЕООД
„Бошнаков“ ЕООД
„ЗСК Лозово“ АД
„Агрокорн“ ООД
Кооперация „ЗК Сила“
Атанас Желязков Качулков
„Мурад 61“ ООД

„Деметра“ ООД
к-с „Звезда“ с.Съдиево – „Дрийм Рилакс 
Сейнт Джордж“ ЕООД
Георги Петров Янев – общественик
Кооперация „ВККЧЗС АЕТОС“
„Симпто“ АД
„Оги старт“ ЕООД
„Фиоре“ ЕООД
Сдружение „ЛРД Сокол“

На турнира в Търговище

Шампионски тренировки със Симеон Щерев
ФОТО: КСБ „АЙТОС“

Отборът на КСБ „Айтос“

Вместо лек автомобил, младият треньор Октай Ружди си купи 
бус, за да има клубът удобен за децата транспорт

ДИМИТРОВДЕН 2023 
С ПОДКРЕПАТА НА:

Димитровден – най-айтоският празник              ФОТО: НП



13 – 19 ОКТОМВРИ 2023IV

С изложба живопис художничката Димитрина  
Мургова празнува 40 години творчество

21 акварелни, маслени и акрилни 
платна подреди в Ритуалната 
зала на Община Айтос художнич-
ката Димитрина Мургова Желева. 
Три бяха поводите за откриване 
на авторската ѝ изложба на 10 
октомври – юбилейните 40 години 
творческа дейност, 55-ата ѝ го-
дишнина и празникът на родния 
град, Димитровден, на който ху-
дожничката празнува и имен ден.

Приятели, колеги и близки 
уважиха събитието, с което 
беше поставено началото на 
Празниците за Димитровден. 
Цветелина Драгиева – секретар 
на НЧ „Васил Левски 1869“ с мно-
го вълнение откри изложбата и 
представи творчеството на 
художничката. Мургова приема-
ше поздрави, пожелания и цветя 
с благодарност към айтозлии, 
читалището и Общината за 
вниманието, подкрепата и висо-
ката оценка за изкуството ѝ. 
Мариана Димова, зам.-кмет на 
община Айтос сърдечно поздра-
ви художничката за таланта и 
за възможността да сподели 
някои от нейните прекрасни 
„Откраднати мигове“.

Димитрина Мургова Желева 
е родена в гр. Айтос през 1968 г. 
Завършила е Художествена гим-
назия „Проф. Дечко Узунов“ в гр. 
Казанлък през 1986 г. Ученичка е 
на художниците Никола Заров, 
Иван Радев, доц. Димитър Тончев. 

Първата ѝ самостоятелна 
изложба е през 1984 г. в родния 
град. Има над 17 самостоятелни 
изложби в Айтос, Карнобат, 
Бургас, Варна, Котел, Жеравна и 
гр. Силиври в Турция.

Работи като художник на 
военната бригада в гр. Айтос. 
Сега е художник към НЧ „Васил 
Левски 1869“ в гр. Айтос. Член е 
на Съюза на бургаските худож-
ници и участва в общи художест-
вени изложби в групата на СБХ 
– Бургас.

Димитрина Мургова рисува 
не само живописни платна, а и 
прекрасни графични творби, 
майстор е на декора и приложени 
декоративни произведения. Тво-
ри и в илюстрацията и плаката, 
но безспорно живописта е ней-
ната страст.

Акварелните ѝ творби пора-
зяват със своя колорит, феерия 
и експресивност. Сюжетите ѝ 
представят самобитната бъл-
гарска архитектура и българска-
та народностна традиция. 
Картините ѝ са с подчертани 
фолклорни мотиви и сюжети. 

Показва пейзажи, родени от 
фантазията, а колоритът идва 
от изживяването. 

Според Мургова творецът 
трябва да тръгва от реалното, 
но да го пренареди така, че да 
покаже красивото. Всеки открива 
по нещо за себе си, ако обаче убедиш 

и другите, че то е красиво, значи 
си успял. „Художник „се става“ на 
определен етап от творческото 
развитие, в процеса на превръща-
не на изобразителните средства 
в изображение: цветът да стане 
въздух, въздухът – форма, форма-
та – енергия, енергията – материя, 
материята – темперамент“, 
казва още Мургова.

Така, четири десетилетия, 

айтоската художничка твори в 
търсене на светлината. Светли-
ната, която дава зримост на 
красотата на материята. А това 
е магията да видиш образа на не-
видимите неща и да ги пресъздадеш 
с четка и багра на белия лист.

Изложбата на Димитрина 
Мургова Желева ще бъде отво-
рена за ценители до 20 октомври.

НП 

Айтозлийката посвети експозицията „Откраднати мигове“ 
на празника на Айтос – Димитровден 

Димитрина Мургова Желева в изложбената зала

Мариана Димова, зам.-кмет на община Айтос благода-
ри за възможността да сподели някои от прекрасните 
„Откраднати мигове“ на Мургова. Цветелина Драгиева откри изложбата

Почитатели на 
творчеството 
на айтозлий-
ката
ФОТО: НП   

Погледа грабват ярките акрилни платна с айтоски сюжет

РАДА КАПРАЛОВА

В деня на 120-ата годишнина от рождението на 
Джон Атанасов, в Президентството на Р България 
се състоя тържествена церемония по връчването 
на високи държавни отличия с името на бащата на 
компютъра. Сред наградените от държавния глава 
Румен Радев бе и моят брат проф. доктор на ма-
тематическите науки Стоян Капралов, който 
даде още един повод за гордост не само в семейната 
летопис, но и в историята на българската инфор-
матика, белязана от неговото ярко творческо 
присъствие. Прозвучаха думи на признание към 
десетилетния труд на проф. Капралов като пре-
подавател в Габровския технически университет 
и ръководител на националния ни отбор по инфор-
матика.

„Проф. Капралов е дългогодишен преподавател 
и треньор на голяма част от българските олимпий-
ски състезатели по информатика и ръководител 
на националния отбор. Организатор е на летните 
национални школи за подготовка на националния 
отбор и останалите състезатели от България. 
Ръководител е на отбора по програмиране на Тех-
ническия университет, Габрово“ – бе казано на 
церемонията по награждаването. 

Самата категория „Джон Атанасов – Вдъхнови-
тел и създател на таланти“ говори красноречиво 
за изключителния принос на професора с айтоски 
корен към подготовката на състезатели, просла-

вили България на световни и олимпийски битки за 
върха на компютърните науки. Тя е и още едно 
доказателство за истинността на максимата за 
ученика не като съд, който трябва да се напълни, а 
факел, който трябва да се запали. С целия си живот 
– низ от успехи – моят брат съгради име не само на 
блестящ преподавател и учен, но и защити непи-
саното звание „достоен ученик на своя баща“, 
учителя по математика в Айтос Недко Капралов.

Откривател и вдъхновител на таланти
Заслужено признание за десетилетния труд на айтозлията 

проф. дмн Стоян Капралов

В Президентството                     ФОТО: РАДА КАПРАЛОВА



цевтична индустрия, която 
е една от най-важните, а и 
все по-важни индустрии в 
стопанството на страната 
ни. За да се развие фармаци-
ята в Бургаска област, тя се 
нуждае от мозъчния потен-
циал на нашия университет. 
Целта ни е науката да по-
могне на практиката.

– Обучението на медицин-
ски сестри, които в момен-
та са едни от най-дефицит-
ните кадри, е много успешно 
в университета. Предвижда 
ли се увеличаване на приема 
или друг начин за увеличава-
не на потенциала в тази 
насока?

– Предвиждаме експанзия 
в други градове, където да 
разкрием филиали за обучение 
на медицински сестри. Да, 

държавата има огромна нуж-
да от медицински сестри. 
Вече с развитието на факул-
тета по обществено здраве 
и здравни грижи имаме под-
готвени академични кадри. 
Във възходяща линия на 
развитие сме по отношение 
на този факултет, защото 
се акредитирахме за специ-
алностите „Акушерка“ и 
„Лекарски асистент“. Също 
така развиваме и специал-
ността „Здравен мениджмънт“ 
и вече имаме над 60 препода-
ватели в този факултет и 
можем да си позволим да 
прехвърлим обучение и да 
помогнем на някой друг град, 
в който има нужда от това 
– специалистите да отидат 
при младите хора, да ги обу-
чават на място.

– Академичният състав 
като цяло, който Универси-
тетът има – достатъчен 
ли е? Има ли възможност за 
разгръщане потенциала на 
отделните преподаватели?

– Най-важното за един 
университет е развитието 
на академичния състав и на 
науката. При нас постоянно 
се обявяват конкурси за по-
вишаване на научните сте-
пени, звания и академични 
длъжности, в които участ-
ват качествени специалисти. 

Научното израстване на 
академичния колектив става 
и чрез участие в голям брой 

проекти с национално и ев-
ропейско финансиране. Зала-
гаме на т.нар. мобилност на 
преподаватели и студенти. 
Мнозина наши преподавате-
ли изнасят публични лекции 
в чуждестранни универси-
тети. При нас също идват 
водещи лектори от чужбина. 
Ще се обърне внимание и на 
мобилността на студенти-
те – наши да отиват в чуж-
ди университети и да прие-
маме чужди. Само за тази 
година имаме приети вече 27 
чуждестранни студенти.

– Каква е конкурентната 
среда между висшите учеб-
ни заведения в Бургас? Къде 
се позиционира университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“?

– Ние сме добре позицио-
нирани на този конкурентен 
пазар. Фактът, че имаме 
увеличение на приема тази 
учебна година с 10% спрямо 
предходната, доказва това. 
Нямаме притеснения, че 
други университети са се 
позиционирали на терито-
рията на Бургас. В края на 
краищата, конкуренцията 
ражда качеството. По-скоро 
ние сме в позиция, като най-
голям университет на те-
риторията на Бургас, да си 
сътрудничим с останалите. 
Имаме подписано вече тако-
ва споразумение и с БСУ и с 
НХА и със филиала на СУ. 
Така че всички да можем да 

привличаме повече студенти 
в Бургас. Мисля, че това е 
пътят. Още повече, че в 
останалите висши учебни 
заведения няма специалности, 
които да се припокриват с 
нашите. И затова по-скоро 
можем да си сътрудничим, 
защото тенденцията във 
висшето образование е уни-
верситетите да се сдружават. 
И това се стимулира. Напри-
мер, ние можем да правим с 
колегите от други универ-
ситети съвместни специал-
ности. Предвид това, че 
трябва да отговаряме на 
нуждите на пазара и най-
вече на работодателите, ще 
се стремим да създаваме 
такива специалности, които 
да са в пулса на индустрията.

– Мислено ли е вече в тази 
посока – за хибридни специ-
алности, които да отговарят 
на изискванията на работо-
дателите?

– Академичният ни колек-
тив и ръководството на 
университета постоянно 
мисли за такива. С помощта 
на европейско финансиране 
вече няколко години работим 
по проект „Студентски 
практики“, което дава въз-
можност на студенти и 
работодатели да се опознаят 
взаимно, да си сътрудничат, 
като и двете страни печелят 
от това: студентите на-
трупват практически опит, 
а получават и заплащане, а 
браншовиците получават 
добре квалифицирана работ-
на ръка, като могат и да ни 
съветват къде има „тънки 
места“ в обучението ни. 864 
наши студенти през лятото 

бяха на практики при различ-
ни работодатели, в различни 
сфери на социалния живот 
– компютърните науки, 
педагогиката, здравеопазва-
нето, машиностроенето, 
химичните технологии.

Студентите хем практи-
чески се усъвършенстваха, 
хем в този период работо-
дателите ги наблюдаваха. 
Установихме, че на една 
трета от тези 864 студен-
ти са предложили постоян-
на работа. За нас бе много 
ценно да получим обратната 
връзка от работодателите 
– какви хора са им нужни. 
Защото всеки студент като 
започне да учи, прави го с цел 
да се реализира като завърши. 

Имаме уверения от МОН, 
че се предвижда в следващи-
те години с евросредства 
този проект да продължи в 
нова фаза в рамките на след-
ващите 5 години, като се 
продължи със студентските 
практики на места, където 
работодателите имат нуж-
да от тях. Затова вече изме-
няме учебници и програми в 
съответствие с препоръки-
те, които ни дават работо-
дателите. В следващите 
години ще използваме и ут-
върдени браншовици, които 
желаят да станат и препо-
даватели в университета на 
хонорар, защото Законът за 
висшето образование го 
позволява: да поканим дирек-
тора или главния инженер на 
един завод за преподаватели 
на нашите студенти. Уве-
рени сме, че това много ще 
засили практическите умения 
на нашите студенти.
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Стремим се нашите 
студенти да са със силни 
практически умения

Проф. д-р Христо Бозов, д.м. – ректор на университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“, Бургас:

роф. Бозов, кое е онова, кое-
то отличава университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ 
от останалите ВУЗ-ове не 
само у нас, но и в страната?

– В университета работят 
около 500 души, като 302 са 
преподавателски състав – ха-
билитирани лица. Те препода-
ват в 17 професионални на-
правления и 83 специалности. 
Нашият университет е из-
ключително широкопрофилен. 
В него се преподават почти 
всички науки. Има и защите-
ни специалности, така че 
държавата, инвестирайки в 
тези специалности, запазва 
не само нашите преподавате-
ли, но се запазват и тези 
сектори от индустрията, 
като химия, технически нау-
ки, които имат нужда от 
подпомагане и необходимост 
от стимулиране на младите 
хора да учат в тези специал-
ности. В тях таксата се по-
ема от държавата. Това е 
много мъдра политика и ние 
като държавен университет 
имаме тази цел и задача: да 
защитим преподавателския 
състав, да го запазим и когато 
тези сектори от индустри-
ята имат нужда от кадри, 
например химията, машино-
строенето, електротехника-
та, да можем да подпомогнем 
развитието на държавата. 
Това е голямата роля на един  
държавен университет.

– Каква е Вашата визия за 
бъдещето на университета? 
Вие съвсем скоро станахте 
негов ректор.

– Започваме проектиране 
на нова сграда, която ще се 
намира в кампуса – между 
корпус „Медицински науки“ 
и общежитията. Тя ще при-
юти модерна библиотека. В 
нея ще се разположат и мно-
го учебни зали. Силно се на-
дяваме и там да се помещава 
бъдещият факултет по 
фармация. Този факултет е 
една от целите ни за следва-
щата година. 

– Защо избрахте да раз-
вивате и фармация в уни-
верситета? Това бе залегна-
ло и в програмата ви за 
управление, която предста-
вихте при кандидатирането 
си за ректор.

– По няколко причини. 
Първо, защото в универси-
тета имаме подготвен 
преподавателски състав, 
който има необходимата 
научна подготовка и квали-
фикация да преподава точно 
в тази сфера. При фармаци-
ята са необходими химици, 
лекари, биолози, физици – 
специалисти, които ние 
така или иначе имаме. Освен 
това във фармацията могат 
да се развият много направ-
ления в науката, които са 
пряко свързани с практиката. 
Предвидили сме в тази сгра-
да да има лаборатории за 
изобретяване на лекарства, 
което ще спомогне на Бургас 
в посока развитие на фарма-

ПРОФ. Д-Р
ХРИСТО БОЗОВ

ФОТО: 

ЛИЧЕН АРХИВ

П

„
Най-важното 
за един 
университет 
е развитието 
на академичния 
състав и на 
науката

 Проф. Христо Бозов е със специалности по анесте-
зиология и реанимация и по военна токсикология, с 
придобити специализации в САЩ и Белгия. 
 Работил е като лекар на подводница във ВМС. 
 Управлявал е бившата Военноморска болница във 
Варна.
 От 2004 г. заема академичната длъжност „доцент“, 
а от 2015 г. – „професор“. В същата година става и 
ръководител Катедра по анестезиология, морска и 
интензивна медицина към ВМА.
 5 години проф. Бозов е зам.-кмет по здравеопазване и 
социални дейности на община Варна.
 Два пъти е удостояван с държавни награди: нагръден 
знак „За вярна служба под знамената“ – 3-та степен 
през 1998 г. и 1-ва степен през 2008 г.
 Проф. Бозов е председател на Българското научно 
дружество по обществено здраве.
 Бургазлии го познават като успешен мениджър на 
Общинския онкологичен център – Бургас, декан на 
Факултета по обществено здраве и здравни грижи в 
университет „Проф. д-р Асен Златаров“, а впослед-
ствие и на новосформирания Медицински факултет. 
 Проф. Бозов е новият ректор на университета.

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ



К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Николай Димитров в Равда: Това е едно от селищата, 
които формират имиджа на община Несебър 
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В залата в кметство Равда 
се проведе предизборната 
среща на Николай Димитров 
с жителите на едно от най-
популярните черноморски 
селища в България.

Обсъжданите теми каса-
еха туризма и развитието 
на нови форми на туристи-
ческо предлагане, социалното 
подпомагане и свързаните с 
него услуги, инфраструк-
турните проекти и плано-
вете за строителство, ре-
конструкция и ремонти, 
заложени за Равда в следва-
щите четири години.

 „Общината ще продължи 
да развива социалната си 
политика. Започваме разра-
ботване на проект за Дневен 
център за хора с увреждания, 
защото анализ на потреб-
ностите в общността 
показа, че имаме нужда от 
такава институция. По 
проекта на държавата за 
Здравна карта, указваща 
нуждите на населението на 
всяка област от здравни 
услуги, сме поставили свои-
те искания за допълнителни 

екипи на спешна помощ и за 
увеличаване броя на направ-
ленията за медицински 
специалисти, особено през 
летните месеци. Ще про-
дължим да стимулираме 
раждането на деца в общи-
ната чрез еднократна помощ 
за новородено, ще продължим 
да поощряваме децата с 
изявени дарби и няма да спрем 
да влагаме средства в разви-
тието на образователната 
инфраструктура“ –заяви  
Димитров и продължи: 
„Плановете на общината за 
развитие на туризма са 
обърнати към разработване 
на база за туристическо 
предлагане, насочено към 
таргет групи с интереси 
към туристически посеще-
ния извън пиковия сезон. 
Целта ни е чрез създаване на 
условия за развитие на ал-
тернативен туризъм – 
спортен, религиозен, кул-
турен, фестивален, сватбен, 
здравен, кемпер, да удължим 
активния туристическия 
сезон. “

Инвестициите, които 
общината предстои да на-
прави на територията на 
Равда, са насочени в изграж-

дането на нови улици, тро-
тоари озеленяване и разви-
тие на парковите зони, 
усъвършенстване на обра-
зователната инфраструк-
тура.

„Строителството на 
пътища, пътни връзки, 
улици и обекти от градска-
та среда с публично пред-
назначение е фактор за 
привличане на инвестиции, 
а инвестициите водят до 
откриване на работни мес-
та. Затова нашите усилия 
са съсредоточени в разши-
ряване на инфраструкту-
рата“ – каза Димитров.

След изграждането на две 
нови улици – „Дунав“ и „Ис-
кър“ в наскоро застроен 
район на Равда, сега предстои 
строителството на още 
две – „Резвая“ и „Камчия“. 
Общината е подготвила 
проект за поставяне на 
улично осветление и по 
четирите.

Общината Несебър, в 
сътрудничество с държава-
та, инициира план за брего-
укрепване и строителство 
на крайбрежна алея от Равда 
до кв. „Аурелия“ – Несебър. 
Дейностите по проектира-

не, финансиране и изграж-
дане на това съоръжение, 
което ще предостави тра-
се за алтернативно прид-
вижване на пешеходци и 
велосипедисти в непосред-
ствена близост до морето, 
са ангажимент на държава-
та“ – коментира Николай 
Димитров.

Важен за общината проект 
предстои да бъде реализиран 
на стадиона в с. Равда – 
строителство на ново 
футболно игрище. „Ползи-
те от него ще са не само за 
спортуващите жители на 
Равда. Това ще бъде още един 
обект, чрез който ще се 
допълнят условията за 
развитие на спортен тури-
зъм на територията на 
община Несебър“, поясни г-н 
Димитров.

Предстои реализацията 
на проект за подмяна на 
осветителни тела с ново, 
модерно, ефективно улично 
осветление. Дейностите 
ще бъдат финансирани по 
оперативна програма. Дру-
га предстояща задача е из-
местването на базата на 
БКСО – Равда на подходящо 
място извън границите на 

селото.
Плановете на общината 

за реконструкция на същест-
вуваща в центъра на с. Равда 
сграда в полифункционална 
с пенсионерски клуб търпят 
промени. В момента се из-
вършва преизчисляване на 
стойността на реконструк-
цията.

„Равда е едно от селища-

та, които формират имиджа 
на община Несебър. Негово-
то благоустрояване е една 
от важните задачи, които 
ще изпълняваме и през след-
ващия мандат“ – заяви 
Николай Димитров.

Николай Димитров е не-
зависим кандидат-кмет, той 
е под №69 в бюлетината.

Срещи. Кандидатът за кмет дискутира с жителите инфраструктурни проекти 
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Кандидатът на ПП ГЕРБ за 
кмет на община Сунгурларе 
инж. Николай Киров започна 
предизборната си кампания с 
обръщение към всички свои 

съграждани и обясни защо 
участва за първи път в мест-
ните избори:

„Вярвам, че с ясни цели и 
реални решения мога да подобря 
живота на хората в Сунгур-
ларе. Искам да променя досе-
гашния модел на управление, 

който е неефективен, нерабо-
тещ и пагубен за обществото. 
Моите основни задачи ще бъдат 
да се запази облика на града, да 
се привлекат инвестиции, чрез 
създаване на добри условия за 
инвеститорите и изграждане 
на индустриална зона. Вярвам, 

че с моя дългогодишен опит в 
управлението на бизнес моде-
ли мога да създам изисквания 
за бъдещите фирми, а именно 
да поставя условия около 40% 
от неквалифицирания персонал 
да бъде нает от региона. Тази 
мярка е ключов фактор за за-

държането на младите хора 
тук“ каза кандидатът за кмет 
инж. Николай Киров.

Той е роден в село Грозден, 
община Сунгурларе и там 
прекарва най-хубавите си го-
дини до пълнолетие. Споделя, 
че като съпостави години 
назад и наблюдавайки днес 
разрухата в общината, в него 
възниква идеята като един 
успял човек да пренесе своят 
опит от бизнеса в подобрява-
не на региона. Счита, че мал-
ките населени места заслужа-
ват по-голяма подкрепа от 
държавата и по-добро упра-
вление на местно ниво. Винаги 
е подавал ръка на хората, 
вярвайки в добротата и кау-
зата да помагаш. 

„Една община не би била 
успешна без подобряване на 
нейната инфраструктура, 
създаване на обща програма за 
всички училища и детски 
градини, за облагородяване на 
зелените площи, повече детски 
площадки за игра. При среща с 
хората възникна идея за из-
граждане на съоръжения за 
стрийт фитнес на открито 
в по-големите населени места 
на Сунгурларе. Изключително 
важен елемент, който е залегнал 
в моята програма, е да създам 
идеен проект за образовател-
ната и социална инфраструк-
тура в целия регион“ сподели 
инж. Николай Киров. 

Всички, които го познават 
и са работили с него изтъкват 
неговия опит в управлението 

на процеси и експертна подго-
товка, грижата и вниманието 
му към хората. Неговите ос-
новни акценти в програма са: 
програма за здравословно 
детско хранене – създаване на 
овощна градина и оранжерия 
на общински терен за биоло-
гично отглеждани плодове и 
зеленчуци; премахване на не-
регламентираните сметища 
и поставяне на камери за видео 
наблюдение; създаване на мо-
билна аптека и медицинска 
грижа; спешна телефонна линия 
за взаимопомощ в общината; 
мобилен магазин с основните 
продукти, необходими за жи-
телите на населени места.

„Населените места в Сун-
гурларе са ми на сърце и знам, 
че мога да постигна поставе-
ните цели. Като човек, който 
цял живот е бил в сферата на 
бизнеса имам идея за изграж-
дане на местен кооперативен 
пазар, на който всеки малък 
производител и занаятчия да 
предлага своята стока, който 
да бъде традиционен за региона“ 
каза инж. Киров.

Кампанията на кандидата 
за кмет и неговият екип от 
съветници под номер 7 в бю-
летината преминава с всеки-
дневни срещи и разговори, на 
които хората споделят про-
блеми и искат решения по 
различни въпроси. 

Инж. Николай Киров е ка-
тегоричен: „Успешната посо-
ка на Сунгурларе е напред“!

ИНЖ. НИКОЛАЙ КИРОВ: 

Имам конкретни решения за развитие на община Сунгурларе

Ново футболно игрище ще бъде построено на стадиона, заяви 
Николай Дмиитров        ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Проект, част от про-
грамата за управление  за 
2023 – 2027 година на 
Тихомир Янакиев, в ос-
новата на който стои 
атрактивен дизайн, ще 
осигури ефективна сис-
тема за паркиране, соци-
ални и културни дейнос-
ти на открито.

Общинската собстве-
ност е ключов елемент 
на местното самоупра-
вление за формиране на 
по-добър жизнен стандарт, 
за поддържане и изграж-
дане на функционална 
околна среда и качестве-
на инфраструктура. 
„Знаете, че в края на 2019 
г. променихме прилагана-
та дотогава посока на 
управление, като изве-
дохме основни цели и 
принципи при разпореж-
дане с общинска собстве-
ност и очертахме основ-
ните характеристики 
на отделните видове 
имоти. Приоритет на 
мен и моя екип бе и про-
дължава да бъде запазва-
нето и експлоатирането 
на общинските имоти в 
интерес на жителите, 
вместо продажба за по-
пълване на общинския 
бюджет“, казва Янакиев.

Такъв пример е про-
ектното решение за 
изграждане на подземен 
паркинг, скрит в дени-
велацията на скалите и 
изграждане на ново град-
ско пространство. Пла-
нирано е на нос Боруна в 
Новия град на Созопол и 
предвижда изцяло об-
ществена функция, къ-

тове за отдих и разход-
ка на брега на морето, а 
под нивото на улица 
„Одеса“ ще бъдат „скри-
ти“ близо 550 бр. парко-
места за освобождаване 
на улиците в тази част 
на града от паркирали 
автомобили.

Реализацията на този 
проект ще реши пробле-
ма с паркирането в ра-
йона, като едновременно 
превърне мястото в 
център със съвременна 
визия, предпочитан за 
отмора на брега на мо-
рето.

13  I  13 – 19 ОКТОМВРИ 2023 

Недостиг на кадри. Депутатите от партията подкрепиха разкриването на факултет по фармация

МЕСТНИ ИЗБОРИ 2023

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Основните приоритети в 
сектор „здравеопазване“ пред-
ставиха пред журналисти кан-
дидатът за кмет на община 
Бургас Тодор Ангелов, кандидатът 
за общински съветник Мариян 
Иванов и народният представи-
тел Цончо Ганев. 

Сред най-важните задачи е 
обезпечаването на бъдещата 
детска болница с кадри, подчерта 
кандидатът за кмет на „Възраж-
дане“ Тодор Ангелов. Построява-
нето на сградата и осигуряване-
то на техника и оборудване няма 
да има смисъл, ако няма кой да 
работи в това лечебно заведение, 
посочи той. Създаване на регио-
нален кръвен център е сред дру-

гите акценти в програмата на 
„Възраждане“, добави Тодор Ан-
гелов. А по линия на образование-
то, той посочи като пример 
подкрепата на народните пред-
ставители на формацията за 
разкриване на факултет по 

фармация към университета 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 

Това е необходимо, защото не 
достигат магистър-фармацевти, 
добави кандидатът за общински 
съветник от „Възраждане“ Ма-
риян Иванов. Към момента те са 

450-460 в областта, при над 250 
аптеки, но голяма част от тези 
аптеки са сезонни и работят 
само през лятото, а един магис-
тър-фармацевт може да е ръко-
водител само в една аптека. 
Това създава невъзможност за 

разкриване на нови аптеки, още 
повече – денонощни. Именно в 
този факултет ще може да се 
подготвят кадри, подчерта 
четвъртият в листата на „Въз-
раждане“. Отделно, трябва да се 
изготви анализ къде могат да 
бъдат разкрити нови или да бъдат 
монтирани апарати за лекарства, 
отпускани без предписание, до-
бави Мариян Иванов и посочи, че 
общините могат да субсидират 
подобна дейност. 

Факултетът по фармация 
щеше да е все още мираж, ако не 
беше намесата на народните 
представители на „Възраждане“ 
и в частност на Цончо Ганев – 
зам.-председател на „Възраждане“, 
народен представител, избран 
от Бургас, зам.-председател на 
Народното събрание от групата 

на „Възраждане“. При среща с 
ректора на учебното заведение 
проф. Христо Бозов той насто-
ява още през тази година да бъдат 
отпуснати средства за проек-
тиране на сградата. Около тази 
идея се обединяват и останалите 
народни представители от 
Бургас. 

„Така ще може, освен да се 
обучават студенти, да се напра-
ви и лаборатория. Ще могат да 
се привлекат и компании, които 
да развиват своята дейност 
тук“, посочи Цончо Ганев.

Кандидатите на „Възраждане“ 
ще продължат да работят в тази 
посока за здравето на жителите 
от общината. 

„Възраждане“ е с номер 42 
в бюлетината!

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Здравеопазването и фармацията – сред водещите 
приоритети на кандидатите от „Възраждане“

Мариян Ива-
нов (вляво), 
следват 
народният 
представител 
Борис Ала-
джов, Тодор 
Ангелов и 
Цончо Ганев
ФОТО: 
ПП „ВЪЗРАЖДАНЕ“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кандидатите на „Възраж-
дане“ продължават с посеще-
нията си в квартали и села в 
община Бургас, забравени от 
досегашното управление. 

Кандидатът за кмет на 
община Бургас Тодор Ангелов, 
кандидатите за общински 
съветници Александър Койчев 
и Мариян Иванов, както и 
кандидатът за кмет на с. 
Брястовец Радостина Тодо-
рова се срещнаха през седми-
цата с жители на населеното 
място. С тях беше и народ-
ният представител от 
„Възраждане“ Борис Аладжов.

Хората от селото споде-
лиха своите си проблеми, не-
глижирани с години, както и 
абсурдните отговори, които 
са получавали. Например – не 
може да се изгради канализация, 
защото улиците ще се разко-
паят. Или – няма как да се 
направят пешеходни пътеки, 
защото ще се пречи на шо-
фьорите. Иначе, досегашните 
управляващи не са били скром-
ни на обещания, разказаха 
хората. На предните местни 
избори са заявили, че всяка 
година ще се ремонтират по 
две улици в селото, но до 
момента не е ремонтирана 
нито една, споделиха жите-
лите на Брястовец.

Кандидатите на „Възраж-
дане“ поеха ангажимент, че 
ще работят за обезопасяване 
на движението за пешеходци-
те и за осигуряване на нор-
мална транспортна връзка, 
главно за учениците от село-
то.

Радостина Тодорова – кан-
дидат за кмет на Брястовец 
от „Възраждане“ посочи, че в 
селото е необходимо да се 
разкрие пощенски клон или 

поне офис на фирма, където 
хората да заплащат комунал-
ните си разходи. Това е необ-
ходимо и за да могат възраст-
ните хора да си получават 
пенсиите, защото най-близ-
кият клон е в кв. „Рудник“, до 
който автобус няма. По-добра 
транспортна свързаност и 
инфраструктурно развитие 
на селото са сред нейните 
приоритети.

Преди 20 години кварталът 
ни изглеждаше по-добре. Това 
споделиха пред кандидатите 
на „Възраждане“ пък жители-
те на бургаския квартал 
„Горно Езерово“. Той беше 
поредната спирка от предиз-
борните срещи на формаци-
ята, която залага в програма-
та си равномерно развитие 
на кварталите и населените 
места в общината. 

Пътят до населеното 
място е в лошо състояние, в 
квартала няма нормални 
тротоари, уличното освет-
ление е трагично. Това бяха 
част от нередностите, 
които местните жители 
споделиха. В ужасно състояние 
е гробището в квартала. 
Оградите му са съборени, 
насред гробовете пасат жи-

вотни. Хората от „Горно 
Езерово“ плащат от джобо-
вете си на служителите, 
които чистят квартала, за 
да привеждат в ред и място-
то за вечен покой на техните 
близки. Кандидатите на 
„Възраждане“ поеха ангажи-
мент, че това ще е една от 
първите им задачи, след като 
минат изборите, защото 
решаването на този проблем 
не изисква особени инвестиции, 
а главно желание и инициатив-
ност.

Хората от „Горно Езерово“ 
имат желание да стартира 
строеж на църква. Въпреки че 
още преди 15 години кметът 
от ГЕРБ им е обещал съдей-
ствие, до ден днешен нищо не 
се е случило, а жителите чакат 
посещението му при тях, по 
време на кампанията, за да 
чуят какво ще ги излъже то-
зи път. 

Кандидатите на „Възраж-
дане“ поеха ангажимент да се 
видят отново с гражданите 
от квартала, а не да ги посе-
щават само по време на кам-
пания, както правят досегаш-
ните управляващи.

„Възраждане“ е с номер 42 
в бюлетината!

„Възраждане“ обръща внимание на 
забравените села и квартали в Бургас

Подземен паркинг на нос Боруна  
в Созопол решава паркирането в района

Кандидатите на „Възраждане“ се срещнаха с жители на 
Брястовец, „Рудник“ и „Горно Езерово“                          ФОТО: ВЪЗРАЖДАНЕ



Чудовищно. Кучето Любчо издъхна в ръцете на добри хора, спасили го от синджир, глад и жажда

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тези дни порочният път, 
водещ до нехуманното отно-
шение към животните взе 
нова жертва у нас. Кучето 
Любчо, макар и спасено от 
синджир, гладна и жадна смърт, 
издъхна в ръцете на добри 
хора, които направиха всичко 
по силите си да го върнат към 
живот. Той умря, тежейки 
едва 5 килограма и 750 грама, с 
атрофирали мускули по цяло-
то тяло и без грам мазнина по 
себе си. Организмът на нещаст-
ното животно буквално се бе 
самоизял. 

„На юг от Рая“. Така се пе-
еше в една песен на известната 
метъл група „Слейър“. В нея са 
описани множеството човеш-
ки грехове, заради които без-
смъртните ни души отиват 
„на юг от Рая“, т.е. в Ада. Е, 
нашите географски ширини и 
определени безскрупулни гру-
пи от хора със сигурност се 
намират точно там и им е 
комфортно. Ромска фамилия 
в средецкото село Зорница е 
отговорна за смъртта на ку-
чето Любчо. Как се стигна 
дотам ще разкажем по-долу, 
но най-фрапиращото е обяс-
нението им за действията си, 
или по-скоро бездействията 
си, довели до поредната безза-
щитна жертва на четири 
крака. 

То не е наше куче, на 
чичо ми е, който 

замина в чужбина

С тези думи е посрещнат 
човекът, измъкнал Любчо от 
лапите на фамилията, вързан 
в единия край на двора и оста-
вен просто да умре. Емпати-
ята е нещото, по което се 
различават социопатите. При 
тях тя липсва, те не могат да 
изпитат съпричастност с 

болката и емоциите на хора, 
камо ли на животни. Именно 
животните са първите жерт-
ви на бъдещи убийци, които 
са неспособни на емпатия. 
Отговорът на ромите към 
човека, поел нещата в свои 
ръце показва точно това – 
липса на такава. 

Действията се развиват 
миналата неделя, а с тях ни 
запознава дългогодишният 
закрилник на животни – бур-
газлийката Дария Хулка, която 
е спасила безброй бездомни и 
винаги е насреща да помага. 

„Аз съм една от тези, които 
видяха публикацията на чове-
ка във Фейсбук. Миналия чет-
въртък аз случайно влизах в 
една клиника, която ползвам 
за рутинни проверки на без-
домни животни, които при-
бирам – за ваксини, за тестове. 
Този път не го прибрах аз 
това кученце. Влизах, за да 
взема едни лекарства и тогава 
ги видях – човекът, спасил 
Любчо, и кучето. То беше в 
много тежко състояние. Поз-
дравих мъжа. Попитах вете-
ринаря как е животното и тя 
каза, че е много зле и трябва да 
се направи кръвопреливане. От 
тук нататък след като разбрах 
какво е състоянието на жи-
вотното, помолих човека да 
пусне пост с апел, че трябва 
спешно кръвопреливане да се 
направи. Той ми обясни, че не 
е в състояние и тогава аз реших 
да пусна през моя Фейсбук. 
Кучето е намерено в село Зо-
рница, община Средец, в двор 
на ромско семейство, които 
буквално са го оставили да 
умре, вързано на синджир. 
Човекът събота и неделя си 
ходи до селото и разхожда 
своето куче. Обясни ми, че 
предната седмица, когато е 
минавал, кучето е лаело и горе-
долу е било добре. Миналата 
неделя той отново разхожда 

своето куче и в същия двор 
вижда нещо, което вече не 
прилича на живо същество. 
Тогава се върнал до тях, оста-
вил неговото куче и с шут на 
вратата нахлул в двора. Как 
не са тръгнали да се самораз-
правят, не знам, но е успял да 
вземе кученцето, което към 
този момент вече е жив скелет. 
Попитал ги защо така са го 
изоставили, а те му обяснили, 
че чичо им го оставил, а той 
заминал за чужбина. Тогава той 
грабва кучето и го кара спеш-
но към клиника“, разказва тя. 

Според нея състоянието на 
Любчо е било толкова тежко, 
че вече е граничело до смъртта. 

„Наистина се опитахме да 
го спасим, но всичките му 
показатели бяха несъвместими 
с живота. Аз лесно не се пре-
давам. Ако не направехме опит 
да го спасим, аз нямаше да си 
простя. Но и да го бяхме евта-
назирали, пак щеше да има 
хора, които да ни упрекнат, 
защото се намериха и такива, 
които под публикациите ми 
пишеха, че не сме свършили 
достатъчно“, продължава 
Хулка. 

Следва активизиране от 
хората с големи сърца. Бурга-
ската певица Тони Димитро-
ва поема изцяло първоначални-
те разходи по лечението на 
Любчо и престоят му във 
ветеринарната клиника. Дру-
ги се отзовават с помощ от 
всякакво естествено – храна, 
памперси. Кучето е толкова 
обездвижено заради атрофи-
ралите си мускули, че не може 
да се изправя само. Дария води 
своето куче, което ползват, 
за да се прелее кръв на умира-
щото животно.

„Най се ядосах, че за пореден 
път за даване на акъл се наре-
диха много хора, но никой от 
тях не дойде да види кучето 
даже. Иначе и с претенции към 
нас, които се опитахме да го 
спасим. Аз докарах моето куче 
за кръвопреливането. Ангажи-
рах се изцяло и 3-4 дни не съм 
спала. А след като почина мъ-
ничето, бях съкрушена. В съ-
бота го видях в много добра 
кондиция. Той до неделя вечер-
та е бил добре, но вече в поне-
делник не издържа, миличкото. 
Явно живна малко след кръво-
преливането, но дотам. Аз го 
видях поне, там бях. Той няма-
ше мускулчета, мастна тъкан, 
абсолютно атрофирало беше 
кученцето. Само кожа и кости. 
Започнах да търся къде може 
да се направи физиотерапия на 
Любчо, защото в Бургас не знам 
да има, но не издържа“, обясни 
бургазлийката.

Липса на сигнали, 
бездействие на инсти-

туции, ниски наказа-
ния – магистралата 

към Ада за животните

Както по-горе споменахме, 
Любчо стана жертва на по-
рочния път, водещ до неху-
манно отношение към живот-
ните. Ако по-горе споменахме 
„На юг от Рая“, то „Магис-
трала към Ада“ на австралий-
ските рокаджии AC/DC, из-
глежда като подходящо 
определение за това как се 
стига до там по нашите гео-
графски ширини. 

Писано е вече стотици 
пъти, но едно общество се 
познава по отношението към 
слабите – деца, стари хора и 
животни. В България и по 
трите сме зле, но животните, 
които за такива като ромска-
та фамилия са просто соб-
ственост, предмет, нещо, 
което можеш да изоставиш, 
или захвърлиш, го отнасят 
най-много от липсата на чо-
вечност. 

Друга характерна черта, 
която се наблюдава сред об-
ществото е нежеланието да 
се подават сигнали до инсти-
туциите. Дали това се дължи 
на недоверие в работата и 
компетентността им, веро-
ятно е чисто субективен 
въпрос. Факт е обаче, че сиг-
нали не се подават. Такъв е и 
случаят с Любчо. 

Репортерска проверка на 
„Черноморски фар“ установи, 
че нито в полицията, нито в 
прокуратурата има сигнали, 
преписки, производства, или 
каквото и да е за нехуманно 
отношение към животни в 
село Зорница, община Средец. 
Тук стигаме до втората точ-
ка от порочния път. Когато 
няма сигнали, институциите 
обикновено не се занимават 
на свой ред, макар да имат 
възможност да се самосезират 
по публикации в социални 
мрежи и медии. От „Черно-
морски фар“ се надяваме това 
да стане след тази наша пуб-
ликация. Макар и да е късно за 
Любчо, може пък друго мал-
третирано куче да бъде из-
мъкнато от ръцете на насил-
ници, а те да си получат 
заслуженото. Човекът, спасил 
Любчо, е нямал време да чака 
институции, поел е нещата 
в свои ръце, защото кучето 
буквално си е отивало от 
този свят. 

Стигаме до точка три от 
магистралата към Ада – ни-
ските наказания. Въпреки 
обещанията на мнозина упра-
вляващи, че ще се правят 
промени в закона, с който 
подобни престъпления ще се 
наказват по-строго, защото 
тормозът, издевателствата 
и насилията над гръбначни 
животни са именно такива, 
то до промяна не се стига, 
само увещания защо не може 
да се случи сега. И така – по-
вечето такива престъпления, 
ако изобщо бъдат регистри-
рани и вкарани в съда, обикно-

вено се разминават с условни 
присъди и парични глоби. Те 
обаче са толкова малко на база 
на общия брой такива случаи 
– знайни и незнайни, че насил-
ниците се чувстват безнака-
зани. 

Стигаме до финалната 
точка от порочния път – лип-
сата на сигнали води до без-
действие на институциите, 
което води до чувството за 
безнаказаност у престъпни-
ците, които знаят, че и да 
бъдат хванати и съдени, ще се 
разминат леко, а самите те са 
познати с действията си най-
малко на комшии и съграждани/
съселяни, които обаче не ги 
докладват. На магистралата 
се появява завой, който води 
до точка едно – липсата на 
сигнали. Магистралата към 
Ада става кръг, който се пов-
таря постоянно и от който 
за момента, поне изглежда, 
измъкване няма. Явно за по-
голяма част от тези общности, 
които стават свидетели на 
подобни картини, това са 
някакви нормални неща, куче-
тата си заслужават каквото 
им се случва и животът си 
продължава като в песен на 
Васко Кръпката. 

Тотална липса на 
програми, свързани с 

животните сред 
мераклиите за власт

Тъй като сме в предизборна 
кампания, а кандидатите за 
власт са хиляди в областта, е 
редно да се отбележи, че то-
тално липсват в програмите 
им каквито и да са мерки за 
справяне с популацията на 
безстопанствени животни и 
нехуманното отношение към 
тях. 

„Трябва да намерим начин 
това да спре. Да, наистина 
хората нямат навик да търсят 
институции. За съжаление е 
така. Но и трябва да се зами-

слим защо е така. Нека малко 
политиците и желаещите за 
такива, тъй като сега сме в 
предизборна кампания, да се 
задействат. Иска ми се някой 
да застане най-накрая на стра-
ната на беззащитните. Всич-
ки управляващи до момента 
се правят, че този проблем не 
съществува – безконтролното 
развъждане и нехуманното 
отношение. В нашия Общин-
ски съвет, по моите наблюде-
ния от 10 години, откакто 
помагам активно на животни, 
един като се намери да реши 
да помага и да говори за бюдже-
та на приюта, изскачат 30 
други и му казват: „ти луд ли 
си“. Следват аргументи – да 
има за възрастните, за децата, 
за спортни площадки. Да, нека 
е така, но докога ще се правим, 
че не съществува всичко ос-
танало? В този приют мизе-
рията е обидна и към хората, 
и към животните. За съжаление 
навсякъде е пълно с бездомни 
животни и отношението към 
тях е ужасно. Никой не показа, 
че има желание да контролира 
този процес“, коментира Дария 
Хулка и продължава:

„Мисля си, че ако институ-
циите тръгнат да обикалят 
селата, ще намерят стотици 
такива случаи на нехуманно 
отношение. Това е във всеки 
трети двор – вързани на син-
джир животни, със сухия хляб, 
ръждясалата тенджера и жа-
бунясалата вода. Преди време 
намерих един Сашко, вързан 
така, извън рамките на имота, 
с едни захвърлени сухи кокали 
пред него и мътна, блатна 
вода. Той изкара късмет, че го 
намерих навреме. Любчо няма-
ше този късмет“. 

Ще дойде ли ден, в който 
„Магистралата към Ада“ ще 
стигне до „Стълбата към Рая“ 
(б.а. песен на „Лед Зепелин“) 
зависи от всички нас. Бездейст-
вието в крайна сметка е иг-
ралната площадка на Дявола.

Порочният път, водещ до нехуманното  
отношение към животните, взе нова жертва
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Бедното ку-
ченце е било 

оставено 
вързано на 
синджир и 

уморено от 
жажда и глад

ФОТО: 
ДАРИЯ ХУЛКА

Дария Хулка 
и добри хора 
направиха 
всичко възмож-
но да спасят 
животинчето, 
но силите му не 
стигнаха
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Средецкото село Зорница е само едно от малките населени места, където подобни практики на 
нехуманно отношение към животните са нормални           ФОТО: Уикипедия
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О Б Я В Л Е Н И Е

Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за 
устройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое 
Решение № 440 от Протокол № 41/ 28.12.2018 г. Общински съвет – Руен 
разрешава както изработване на проект за подробен устройствен план 
(ПУП) – план за регулация (ПР) и план за регулация и застрояване (ПРЗ) 
в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с № 000318, находящ се в 
местността “Стопански двор” по картата за възстановена собственост (КВС) 
на землище – с. Люляково с единен класификатор за административно-
териториалните и териториалните единици (ЕКАТТЕ) 44690, общ. Руен, обл. 
Бургас и с административен адрес: с. Люляково 8570, общ. Руен, обл. Бургас, 
идентичен на п.и. с идентификатор 44690.66.21 по кадастралната карта и 
кадастралните регистри (КККР) на с. Люляково, общ. Руен, обл. Бургас и с 
административен адрес: с. Люляково 8570, общ. Руен, обл. Бургас, мест-
ност “Стопански двор”, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е

Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за 
устройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое 
Решение № 28 от Протокол № 05/ 22.01.2020 г. Общински съвет – Руен 
разрешава както изработване на проект за подробен устройствен план 
(ПУП) – план за регулация (ПР) и план за регулация и застрояване (ПРЗ) 
в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с № 002029, находящ се в 
местността “Ада тарла” по картата за възстановена собственост (КВС) на 
землище – с. Речица с единен класификатор за административно-тери-
ториалните и териториалните единици (ЕКАТТЕ) 62548, общ. Руен, обл. 
Бургас и с административен адрес: с. Речица 8567, общ. Руен, обл. Бургас, 
идентичен на п.и. с идентификатор 62548.2.29 по кадастралната карта и 
кадастралните регистри (КККР) на с. Речица, общ. Руен, обл. Бургас и с 
административен адрес: с. Речица 8567, общ. Руен, обл. Бургас, местност 
“Ада тарла”, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е

Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за ус-
тройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое Решение 
№ 31 от Протокол № 06/ 13.02.2020 г. Общински съвет – Руен разрешава 
както изработване на проект за подробен устройствен план (ПУП) – план за 
регулация (ПР), план за регулация и застрояване (ПРЗ) и парцеларни планове 
(ПП) в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с № 005024, находящ се 
в местността “Чатма пунар” по картата за възстановена собственост (КВС) 
на землище – с. Добра поляна с единен класификатор за административно-
териториалните и териториалните единици (ЕКАТТЕ) 21333, общ. Руен, обл. 
Бургас и с административен адрес: с. Добра поляна 8580, общ. Руен, обл. 
Бургас, идентичен на п.и. с идентификатор 21333.5.24 по кадастралната карта 
и кадастралните регистри (КККР) на с. Добра поляна, общ. Руен, обл. Бургас 
и с административен адрес: с. Добра поляна 8580, общ. Руен, обл. Бургас, 
местност “Чатма пунар”, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е
Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за устрой-

ство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое Решение № 
34 от Протокол № 06/ 13.02.2020 г. Общински съвет – Руен разрешава както 
изработване на проект за подробен устройствен план (ПУП) – парцеларен 
план (ПП) за четириклонно пътно кръстовище, което ще обслужва обектите, 
разположени в недвижими имоти по път ІІІ-2085 от km 0+000 до km 0+200 
ляво и дясно, и което засяга поземлени имоти (п.и.) с №№ 082003, 000303, 
082001, 000187, 071027, 071036 и 071015, всички по картата за възстано-
вена собственост (КВС) на землище – с. Ябълчево с единен класификатор за 
административно-териториалните и териториалните единици (ЕКАТТЕ) 87093, 
общ. Руен, обл. Бургас и с административни адреси: с. Ябълчево 8542, общ. 
Руен, обл. Бургас, идентични на п.и. с идентификатори 87093.82.3, 87093.82.6, 
87093.82.1, 87093.71.55, 87093.71.27, 87093.71.36 и 87093.71.15 по кадас-
тралната карта и кадастралните регистри (КККР) на с. Ябълчево, общ. Руен, обл. 
Бургас и с административни адреси: с. Ябълчево 8542, общ. Руен, обл. Бургас, 
местност “Алан чешме”, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е

Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за 
устройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое 
Решение № 113 от Протокол № 15/ 29.10.2020 г. Общински съвет – Руен 
разрешава както изработване на проект за подробен устройствен план 
(ПУП) – план за регулация (ПР), план за регулация и застрояване (ПРЗ) и 
парцеларни планове (ПП) в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с 
идентификатор 87093.92.28 по кадастралната карта и кадастралните ре-
гистри (КККР) на с. Ябълчево, общ. Руен, обл. Бургас и с административен 
адрес: с. Ябълчево 8542, общ. Руен, обл. Бургас, местност “Аллах керим”, 
така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е

Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за 
устройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое 
Решение № 112 от Протокол № 15/ 29.10.2020 г. Общински съвет – Руен 
разрешава както изработване на проект за подробен устройствен план (ПУП) 
– план за регулация (ПР), план за регулация и застрояване (ПРЗ) и парцеларни 
планове (ПП) в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с идентификатор 
63224.166.5 по кадастралната карта и кадастралните регистри (КККР) на 
с. Руен, общ. Руен, обл. Бургас и с административен адрес: с. Руен 8540, 
общ. Руен, обл. Бургас, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е

Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за 
устройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое 
Решение № 33 от Протокол № 06/ 13.02.2020 г. Общински съвет – Руен 
разрешава както изработване на проект за подробен устройствен план 
(ПУП) – план за регулация (ПР), план за регулация и застрояване (ПРЗ) и 
парцеларни планове (ПП) в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с № 
154001, находящ се в местността “Коджа тарла” по картата за възстано-
вена собственост (КВС) на землище – с. Соколец с единен класификатор 
за административно-териториалните и териториалните единици (ЕКАТТЕ) 
67876, общ. Руен, обл. Бургас и с административен адрес: с. Соколец 8554, 
общ. Руен, обл. Бургас, идентичен на п.и. с идентификатор 67876.154.1 
по кадастралната карта и кадастралните регистри (КККР) на с. Соколец, 
общ. Руен, обл. Бургас и с административен адрес: с. Соколец 8554, общ. 
Руен, обл. Бургас, местност “Коджа тарла”, така и одобрява задание за 
изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

ОБЯВА

Продавам три декара земеделска земя до парка на Бургаски 
минерални бани или ги заменям за парцел в Слънчев бряг. Телефон 
за контакт: 0898778874 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ СРЕДЕЦ

О Б Я В Л Е Н И Е

В изпълнение на Решение № 886 от 20.09.2023 г. на 
Общински съвет Средец, Протокол № 51,

I. Общински съвет Средец открива процедура за 
определяне на 20 /двадесет/ съдебни заседатели за 
Районен съд Средец с мандат 2024 г. – 2027 г. при 
следните правила:

Всеки кандидат за съдебен заседател, трябва да 
отговаря на изискванията на чл.67, ал.1 и ал.3 от 
Закона за съдебната власт, а именно: 

1. Да е дееспособен български гражданин, който:
– е на възраст от 21 до 68 години;
– има настоящ адрес в община, която попада в рам-

ките на съдебния район на Районен съд – Средец;
– има завършено най-малко средно образование;
– не е осъждан за умишлено престъпление, незави-

симо от реабилитацията;
– не страда от психически заболявания.
2. Съдебен заседател не може да бъде лице, което:
– е съдебен заседател в друг съд;
– е общински съветник от съдебния район на Районен 

съд – Средец;
– участва в ръководството на политическа партия, 

коалиция или организация с политически цели;
– работи в съд, прокуратура, следствени органи, 

Министерството на вътрешните работи или в други орга-
ни от системата за национална сигурност, намиращи се 
в съдебния район на Районен съд – Средец;

– съдебен заседател повече от два последователни 
мандата към същия съд.

II. Утвърдени с решението образци на документи, 
както следва:

– Заявление за кандидатстване за съдебен заседател 
/Приложение № 1/;

– Писмено съгласие по чл.68, ал.3, т.7 от ЗСВ / При-

ложение № 2/; 
– Декларация за липса на обстоятелства по чл.67, 

ал.3 от ЗСВ /Приложение № 3/;
Декларация за съответствие с изискването на чл.69, 

ал.2 от ЗСВ /Приложение № 4/;
Данни за лицата по чл.68, ал.3, т.5 от ЗСВ /Приложе-

ние № 5/,
документите могат да се изтеглят от интернет 

страницата на Община Средец и на Общински съвет 
Средец, както и в деловодството на Общински съвет 
– Средец, ет.1, стая №106.

III. В срок до 30 ноември 2023 г. кандидатите за 
съдебни заседатели подават в деловодството на Об-
щински съвет, в сградата на общинска администрация 
Средец ет.1, стая №106, всеки работен ден от 8:00 ч. 
до 16:00 часа, заявление за кандидатстване за съде-
бен заседател /Приложение № 1/, ведно със следни-
те документи:

– подробна автобиография, подписана от кандидата;

– нотариално заверено копие от диплома за завър-
шено образование;

– медицинско удостоверение, че лицето не страда от 
психическо заболяване;

– мотивационно писмо;
– писмено съгласие по чл.68, ал.3, т.7 от ЗСВ /При-

ложение № 2/;
– декларация за липса на обстоятелствата по чл.67, 

ал.3 от ЗСВ /Приложение № 3/;
– декларация за съответствие с изискването на чл.69, 

ал.2 от ЗСВ /Приложение № 4/;
– данни за контакт на две лица, към които общинския 

съвет да се обръща за препоръки /Приложение № 5/;
– документ за извършена проверка по реда на Закона 

за достъп и разкриване на документите и за обявяване 
на принадлежност на български граждани към Държавна 
сигурност и разузнавателните служби на Българската 
народна армия, ако са родени преди 16 юли 1973 г.

Председател Общински съвет – Динко Цъцаров

О Б Я В Л Е Н И Е

Районен съд – Поморие обявява конкурс за заемане на 
длъжността „съдебен деловодител в СИС“ в Районен съд 
– Поморие – 1 щатна бройка при условията на чл. 67, ал.1, 
т.1 от Кодекса на труда.

 Описание на длъжността -  Съдебният деловодител 
в СИС изпълнява дейностите, съгласно чл. 116-121 от 
Правилника за администрацията в съдилищата, а именно: 
Образува изпълнителни дела и приема документи. Вписва 
данни по движението на делата в дневници и книги и в 
автоматизираната деловодна програма. Придвижва из-
пълнителните дела – изпълнява указанията на държавните 
съдебни изпълнители по делото. Изготвя и изпраща при-
зовки за изпълнение и други книжа. Следи за спазването 
на сроковете по делата и докладва на държавните съдебни 
изпълнители. Вписва данни и прави справки по делата. 
Извежда статистически данни по делата. Изпълнява и други 
задължения възложени от административния ръководител 
на съда или административния секретар.

 2. Минимални и специфични изисквания, предвидени 
в нормативните актове и в Класификатора на длъжностите 
в администрацията на съдилищата за длъжността „Съдебен 
деловодител в СИС“, на които кандидатите следва да отго-
варят: 

2.1 Минимални изисквания:
- Вид и равнище на образование - минимална степен на 

завършено образование – „Средно образование“. 
- Трудов стаж – за заемането на длъжността не се изисква 

наличие на трудов стаж/професионален опит. 
- Да отговарят на изискванията на чл. 340а, ал. 1 от За-

кона за съдебната власт. 
- Да отговарят на условията на чл. 340а, ал. 2 от Закона 

за съдебната власт, във връзка чл. 107а, ал. 1 от Кодекса на 
труда, които обстоятелства лицата, избрани, в резултат на 
конкурсната процедура, декларират преди сключване на 
трудовия договор с тях. 

2.2 Специфични изисквания, на които кандидатите 
следва да отговарят: 

- Много добра компютърна грамотност – умения за рабо-

та с приложения на MS Office, правно-информационни 
системи, информационни бази данни. 

- Умения за съставяне на документи, познаване на пра-
вилата за документооборот. Умения за работа с офис тех-
ника и оборудване. 

- Лични качества - умения за работа в екип, отлични 
комуникативни способности, способност за работа с граж-
дани, способност за работа в екип, отлични организацион-
ни умения, способност за работа под стрес, умения за 
справяне с конфликтни ситуации, лоялност, дискретност, 
прецизност. 

- Познаване на Закона за съдебната власт, Правилника 
за администрацията в съдилищата и процесуалните закони.

3. Размер на основното трудово възнаграждение, съ-
гласно Класификатора на длъжностите в администраци-
ята по чл. 341 от ЗСВ. 

Минималното основно трудово възнаграждение - 1047.00 
лева. На служителите се заплаща ежемесечно допълнител-
но възнаграждение за ранг (минималният ранг за длъжност-
та е V), с възнаграждение в размер на 75.00 лева, както и 
възнаграждение за придобит трудов стаж и професионален 
опит.

4. Начин на провеждане на конкурса и оценяване на 
кандидатите: 

Конкурсът ще се проведе от комисия назначена със за-
повед на административния ръководител на Районен съд – 
Поморие. Комисията заседава в пълен състав и взема ре-
шения с обикновено мнозинство. За заседанията си коми-
сията води протокол, който се подписва от всички членове. 
Конкурсната процедура включва три етапа, както следва: 

Етап 1: Допускане на кандидатите до участие в кон-
курса. 

На този етап се преценява пълнотата и редовността на 
представените документи от кандидатите, съответствието на 
кандидатите с минималните и специфичните изисквания за 
заемане на длъжността, както и спазването на реда, начина 
и срока за подаване на документи за участие в конкурса. 

До втория етап на конкурса се допускат единствено 
кандидатите, които напълно отговарят на минималните и на 
специфичните изисквания за заемане на длъжностите. 

Списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати 
(както и основанията за недопускането им) ще се обявят на 
таблото на съда и на интернет страницата на съда не по-

късно от 7 дни след изтичане на срока за подаване на заяв-
ленията за участие в конкурса. В списъка на допуснатите 
кандидати ще се посочат датата на провеждане на втория 
етап от конкурса, която не може да бъде по-рано от 14 дни 
от изнасянето на списъка, началният час и мястото на 
провеждане на втория етап. 

Етап 2: Проверка на специфичните изисквания за 
заемане на длъжностите. 

Целта на втория етап е да се проверят компютърните 
умения на кандидатите, познанията им по стилистика, пра-
вопис, граматика, уменията им за съставяне на администра-
тивни документи. 

Вторият етап от конкурса ще включва диктовка/практи-
ческа задача/тест за установяване нивото на компютърните 
умения, уменията за съставяне на административни доку-
менти, нивото на владеене на български език. 

Етап 3: Събеседване с допуснатите до третия етап 
кандидати. 

Целта на този етап е да се оценят уменията за устно об-
щуване, мотивацията за работа и специфичните изисквания 
за длъжността, както и да се проверят познанията на канди-
датите по Закона за съдебната власт и Правилника за адми-
нистрацията на съдилищата. 

Оценяването на кандидатите във втория и третия етап ще 
се извърши, в съответствие с изготвена от комисията и 
одобрена от Административния ръководител, Председател 
на Районен съд –  Поморие методика за оценка, обявена на 
определените общодостъпни места, на които ще се публи-
куват списъците или други съобщения във връзка с конкур-
са. Методиката за оценка ще се обяви на кандидатите, ведно 
със съобщението за датата и мястото за провеждане на 
втория етап от конкурса.

5. Необходими документи за участие в конкурса: 
5.1. Задължителни документи: 
- Заявление за кандидатстване за работа в Българската 

съдебна система (по образец); 
- Автобиография (по образец); 
- Декларация от кандидата по чл. 340а, ал. 1 от Закона 

за съдебната власт, във връзка с чл. 136 и чл. 141, ал. 2, т. 
1 от Правилника за администрацията в съдилищата (по об-
разец); 

- Копие от документи за придобити образователно-ква-
лификационни степени, допълнителна квалификация и 

правоспособност, които се изискват за длъжността. 
Важно: Кандидатите следва да представят задължително 

копие от документ за завършено средно образование. 
- Копие от документи, удостоверяващи продължителнос-

тта на трудовия стаж/професионалния опит; 
- Медицинско свидетелство за постъпване на работа (в 

оригинал); 
- Други документи, свързани с изискванията за заемане 

на длъжността, които кандидатът притежава и желае да 
представи. 

Представените копия следва да бъдат заверени от канди-
дата с текст „Вярно с оригинала“. 

5.2. Препоръчителни документи: 
- Препоръки от предходни работодатели, независимо в 

каква област е работил кандидатът; 
- Мотивационно писмо. 
5.3. Други – Преди постъпване на работа на спечелилия 

конкурса кандидат ще бъде изискано и Медицинско удосто-
верение, издадено в резултат на извършен медицински 
преглед, че лицето не страда от психическо заболяване (в 
оригинал). 

6.Място и срок на подаване на документите. Докумен-
ти за участие в конкурса се подават лично или чрез пълно-
мощник (нотариално заверено пълномощно) в сградата на 
Районен съд – Поморие, ул. „Цар Калоян“ № 1, ет.1 , „Дело-
водство“ с работно време от 9.00 до 17:00 ч. Документи се 
приемат в срок до един месец от датата на публикуване на 
обявата в печатна медия. Образците на формуляри и под-
робните длъжностни характеристики са достъпни на Интер-
нет страницата на Районен съд – Поморие  – https://pomorie-
rs.justice.bg, рубрика „Обяви и конкурси“, както и при ад-
министративния секретар на съда.

7. Общодостъпно място, на което ще се обявяват 
списъците на допуснати/недопуснати кандидати, резул-
татите от конкурса или други съобщения във връзка с 
конкурса. 

Обявата и всички съобщения за конкурса ще се обявяват 
на Интернет страницата на съда https://pomorie-rs.justice.
bg, рубрика „Обяви и конкурси“, както и на информацион-
ното табло в сградата на Районен съд – Поморие, ул. „Цар 
Калоян“ № 1, етаж 1, в съответствие с предвидените в 
нормативните актове срокове. 

О Б Я В Л Е Н И Е
Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за 

устройство на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое 
Решение № 29 от Протокол № 05/ 22.01.2020 г. Общински съвет – Руен 
разрешава както изработване на проект за подробен устройствен план 
(ПУП) – план за регулация (ПР) и план за регулация и застрояване (ПРЗ) 
в териториален обхват поземлен имот (п.и.) с № 076002, находящ се в 
местността “Дюс келеме” по картата за възстановена собственост (КВС) 
на землище – с. Ябълчево с единен класификатор за административно-
териториалните и териториалните единици (ЕКАТТЕ) 87093, общ. Руен, обл. 
Бургас и с административен адрес: с. Ябълчево 8542, общ. Руен, обл. Бургас, 
идентичен на п.и. с идентификатор 87093.76.2 по кадастралната карта и 
кадастралните регистри (КККР) на с. Ябълчево, общ. Руен, обл. Бургас и с 
административен адрес: с. Ябълчево 8542, общ. Руен, обл. Бургас, местност 
“Дюс келеме”, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман

О Б Я В Л Е Н И Е
Като кмет на Община Руен на основание чл. 124б, ал. 2 от Закона за устройство 

на територията (ЗУТ) с настоящето разгласявам, че със свое Решение № 32 от 
Протокол № 06/ 13.02.2020 г. Общински съвет – Руен разрешава както изработване 
на проект за подробен устройствен план (ПУП) – план за регулация (ПР), план 
за регулация и застрояване (ПРЗ) и парцеларни планове (ПП) в териториален 
обхват поземлен имот (п.и.) с № 134006, находящ се в местността “Сливата” по 
картата за възстановена собственост (КВС) на землище – с. Вресово с единен 
класификатор за административно-териториалните и териториалните единици 
(ЕКАТТЕ)12303, общ. Руен, обл. Бургас и с административен адрес: с. Вресово 
8560, общ. Руен, обл. Бургас, идентичен на п.и. с идентификатор 12303.134.6 
по кадастралната карта и кадастралните регистри (КККР) на с. Вресово, общ. 
Руен, обл. Бургас и с административен адрес: с. Вресово 8560, общ. Руен, обл. 
Бургас, местност “Сливата”, така и одобрява задание за изработване на същия.

На основание чл. 124б, ал. 4 от ЗУТ цитираното в предходния абзац 
решение не подлежи на оспорване.

КМЕТ: И. Осман



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Д н е с  о т 
10:30 ч., в 
музейната 
Етнокухня 
на ул. „Сла-
вянска“ 69, 
директорът 
на  РИМ – 
Бургас д-р Ми-
лен Николов ще 
готви миш-маш.

Чушки, домати, яй-
ца, сирене, олио, ситно 
нарязан магданоз, смес-
ване, бъркане, но... ме-
тодично, без хаос!

Варианти на ястието 
има много – „класически“, 
„селски“, „на баба“, с 
печени чушки, със суро-
ви чушки, с лук или без 
лук и т.н. 

Заповядайте да опи-
тате директорския 
миш-маш!

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Златен часовник „Ролекс 
Дайтона“ на стойност бли-
зо 300 хиляди лева е изровен 
преди дни от пясъчната 
ивица на централния плаж 
на Слънчев бряг от начинаещ 
иманяр, разказа представител 
на Българската асоциация на 
търсачите на самородно 
злато и метеорити (БАТСЗМ).

Намереният часовник пред 
баровския хотел „Дюн“ в 
последните дни на септември 
е най-ценното за тази годи-
на, пише „Уикенд“. Лимити-
раният модел, за който 
клиентите чакат с години, 
за да могат да си го закупят, 
е продаден на прочут бизнес-
мен, развиващ дейността си 
по морето, който е платил 
без много да се пазари за него. 
Неофициално се твърди, че 
купувачът е Румен Анаста-
сов-Козела, който редовно 
изкупува най-ценните вещи, 
извадени от търсачите на 

съкровища.
Отритите от иманярите 

по пустите пясъчни ивици 
ценни метали възлизат на 
около 10 кг на година, сред 
които са скъпи часовници, 
златни гривни „Картие“ и 
диамантени обици. На плажа 
пред комплекс „Оазис“ в ку-
рортното градче Лозенец е 
открита и диамантена 

огърлица на рускиня – съпру-
га на олигарх, която е върна-
та, а човекът, който я е 
открил, бил щедро възнагра-
ден.

Понякога се изравят и 
ценни предмети, престоели 
в пясъка с години – преди 
седмици иманяр открил на 
плажа в Китен изгубен през 
2015 година портфейл с ев-

робанкноти и монети. Го-
дината на изгубването се 
установила по намерените 
в портфейла календарче и 
карта с чип за влизане в хо-
тела.

Макар парцелирането на 
райони да се отрича, публич-
на тайна е, че районите са 
строго разпределени между 
иманярите.
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Иманяр изрови златен 
„Ролекс“ за 300 бона на 
плаж в Слънчев бряг
Късмет. Търсачи намират редовно и по-стари съкровища

16 октомври, понеделник, 18 ч.
Литературна премиера
„Le parole. Думите“ от Мариана Прама-
тарова
Представя Авторът

17 октомври, вторник, 18:30 ч.
„На брега на душите ни“ Откровения и 
провокации от Мина Кръстева и Васил 
Люцканов

18 октомври, сряда, 18 ч. 
Литературна премиера
„Уроците на Иван Динков“ от Никола 
Иванов 
Представя Авторът

19 октомври, четвъртък, 18 ч.
„Морето, морето“
Празник на прозата. Водещ Живка Ива-
нова

20 октомври, петък, 18 ч. 
Литературна премиера
„Есхатологии“ – стихове от Антоний 
Петров
Представя Марина Владева

23 октомври, понеделник, 18 ч.
Литературна премиера
„Непригоден“ – роман от Стана Апос-
толова
Представя Таня Димова

24 октомври, вторник, 18 ч.
Литературна премиера
„Машина“ – стихове от Йордан Атанасов
Представя Авторът

25 октомври, сряда, 18 ч.
Литературна премиера
„Светлина в чашата“ – роман от Георги 
Йочев

Представят д-р Добрина Топалова и 
Денчо Михов

26 октомври, четвъртък, 18 ч. 
„Големи имена на Бургас и България“ от 
Продрум Димов
Представя Стоян Георгиев

27 октомври, петък, 18 ч.
Литературна премиера
„Съвсем друга история“ от Ева Гочева
Представя Диана Саватева

30 октомври, понеделник, 18 ч. 
„Дървени очища“ от Карло Гинзбург
Представя Слави Томов

31 октомври, вторник, 18 ч.
„Светът е оцелял, защото се е смял“ 
Празник на хумора. Водещ Елка Василева
Закриване на ЕЛП

Сдружение Бургаска писателска общност и Община Бургас
Ви канят на 27-ото издание на Есенни литературни празници, Бургас 2023

Директорът на РИМ –
Бургас готви миш-маш  
в Етнографския музейПонякога се 

изравят и цен-
ни предмети, 
престоели в 
пясъка с години
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Д-р Милен Ни-
колов редовно 

се вихри в 
Етнокухнята 

и приготвя 
вкусни гозби

ФОТО: АРХИВ

Варианти на ястието 
има много – „класически“, 
„селски“, „на баба“, с печени 
чушки, със сурови чушки, с 
лук или без лук и т.н.

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Очакваната гореща въл-
на, която трябваше да 
обхване Западна Европа, се 
оправда като преди някол-
ко дена температурите във 
Франция и Англия подобри-
ха няколко национални ре-
корда, пише Meteo Balkans. 
През следващите дни топ-
лото време ще обхване и 
Централна и Източна Ев-
ропа, и то дни преди голя-

мото понижение, което се 
очаква към 18-20 октомври.

Причината за хубавото 
време е мощен пренос на по-
топла въздушна маса, която 
идва от Северна Африка. 

През следващите 72 часа 
именно тази въздушна маса 
ще определя необичайно топ-
лото време над Балканския 
полуостров. Очакваме необи-
чайно високи температури, 
като на места те ще надминат 
25 градуса по Целзий. 

Гореща вълна преди първия сняг у нас

И следващите дни в Бургас времето ще е хубаво за разходки 
край морето                   ФОТО: АРХИВ
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